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цена 1.50 лева

След отказа на премиера 
от петролопровода външ-
ният министър тушира 
коментарите, че България е 
загърбила Русия

USD/BGN: 1.59308  

-0.15% 
Българска народна банка

EUR/USD: 1.22770  

     +0.16%
Българска народна банка

Sofix: 376.27 

    +0.32% 
 Българска фондова борса

BG40: 105.54   

-0.07% 
Българска фондова борса

Пазари  ▶ 17
Русия залага на 
австралийския 
долар
Резервите на страната 
в момента са 47% в 
щатски долари и 41% в 
евро преди планираната 
диверсификация

Тема на деня ▶ 4-5
Новини ▶ 7 
Диалогът с  
Москва  е добър 

Компании ▶ 12-13
Лизингът на 
недвижимости е 
замръзнал    
Спадът в цените 
провокира интерес на 
купувачите единствено 
към производствени 
и търговски сгради и 
складове  

Кафето става  
по-скъпо и  
по-малко

Коментар ▶ 2
Вечният скандал, 
наречен БНТ 
Представете си само, всеки 
генерален директор разпо-
лага с най-малко 60 млн. лв. 
годишно държавни пари, за 
които никой не дължи смет-
ка къде отиват и защо

IT ▶22-23
Геймингът се 
завръща с пълна 
сила

С първите признаци на 
възстановяването на 
икономиката лидерите в 
бранша решиха да заложат 
на нови продукти, с които 
да върнат потребителите 
по магазините и да спасят 
продажбите си 

Компании ▶ 11
4% от продажбите 
на веригите са 
собствени марки  

Популярността на собст-
вените марки на големите 
търговски вериги у нас, 
т.нар. private labels, расте, 
макар и все още те да не 
представляват голям дял 
от продажбите. 

Новини ▶ 7
19% ръст на 
износа от началото 
на годината
 Износът за първите четири 
месеца на годината се 
е повишил с 19%. Това 
показват данните на БНБ 
за платежния баланс. Към 
30 април той достига 4.18 
млрд. EUR

 Само за седмица цената на борсите 
скочи с 20%
▶

Смели 
обещания 
за надзора

Новоизбраният председател 
на Комисията за финансов 
надзор Стоян Мавродиев 
обвини регулатора, че е 
абдикирал от контролните си 
функции. Бившият депутат от 
ГЕРБ обеща финансов одит и 
анализ на досегашната работа 
на комисията  ▶ 6

СНИМКА МАРИНА АНГЕЛОВА
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Печеливш
рупърт Мърдок
  

Губещ
Мария Видолова
 

Акциите на News Corp скочиха със 7.24% след обявеното пред-
ложение за придобиване на останалите 61% от BSkyB, които 
компанията на Мърдок все още не притежава. Предложението 
от 700 пенса за акция, т.е. общо 7.8 млрд. GBP за целия дял, беше 
отхвърлено от BSkyB, а минимумът, който компанията би 
приела, беше определен на 800 пенса. Въпреки отказа се смята, 
че сделката в крайна сметка ще завърши успешно за News Corp. 

Правителството освободи Мария Видолова като член на 
Държавната комисия по сигурността на информацията, тъй 
като тя е заемала две несъвместими длъжности. Въпреки 
законовата забрана Видолова едновременно е била член на 
ДКСИ и председател на управителния съвет на Тексимбанк АД. 
Видолова е и ръководител на катедра „Финанси и счетовод-
ство” в Стопанския факултет на СУ „Св. Климент Охридски”.

Сряда
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цена 1.50 лева

Ангел Семерджиев ще 
получи окончателно 
докладите от одита до края 
на седмицата 

USD/BGN: 1.59555

-0.07%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.22580 

     +0.07%
Българска народна банка

Sofix: 375.06

    +0.37%
Българска фондова борса

BG40: 105.61  

+0.03%
Българска фондова борса

Компании  ▶ 13
„Тетра Пак” отчете 
близо 8 млн. EUR 
оборот за 2009 г.
Над 75 млн. опаковки 
са доставени на 
българския пазар 
за една година. 
Компанията прогнозира 
8% ръст за 2010 г.

Компании ▶ 12
Новини ▶ 6
ДКЕВР обвини в 
нарушения CEZ, 
EVN и E.ON

Компании ▶ 13
Ричард Ли може 
да загуби контрола 
върху „Виваком”  
Кредитори предлагат 
да заменят дълга си 
за акции в националния 
телеком и да станат 
мажоритарни собственици 
в него

Коментар ▶ 2
Операция 
“Енергийни 
нарушения” 
Законът гласи - ако има 
нарушение, плащаш 
глоба. Ако то е сериоз-
но - отиваш на прокурор. 
Дали това ще стане с дос-
тавчиците на електрое-
нергия, шефът на ДКЕВР 
избегна да коментира

Свободно време ▶ 24

Фантомът от стадиона
Новини ▶ 9

КРС одобри продажбата 
на 50% от НУРТС Името на вувузе-

лата едва изгря, но 
инструментът вече 
си спечели враго-
ве по целия свят. 
Кейптаун е родни-
ят дом на - внима-
ние! - първия оркес-
тър от вувузели

Новият състав на регулато-
ра позволи сделката. Пред-
ставител за България на ку-
пувача е инвестиционният 
фонд “Бромак”, управляван 
от изп. директор на КТБ 
Цветан Василев

Новини ▶ 7
Борисов потвърди 
позицията си 
против “Бургас - 
Александруполис”
България не завива към 
Вашингтон, а върви в пра-
вилната посока, каза пре-
миерът. Той не е съгласен 
българите да са “будалите”, 
които ще си дадат парите 
за нещо, без да знаят какво

All-inclusive 
хотелите с 
30% ръст на 
клиентите си

Обсъжданите от правителството три основни варианта за пенсионна 
реформа неизбежно ще доведат до по-висока възраст на пенсиониране. 
Единствената видима цел на реформата е да отдалечи пенсионирането 
във времето и ограниченият финансов ресурс да бъде разпределян сред 
по-малко хора ▶ 4-5

Три пътя нагоре

Мнения

По темата: Трите пътя 
пред пенсионната реформа 

Толкова години я мъдрят 
тази пенсионна реформа и 
все не я доизмислят. Всяко 
следващо правителство 
дава големи заявки, а после 
изведнъж се оказва, че не му 
стига потенциалът -  
умствен и финансов - да из-
мисли нещо умно и най-вече 
работещо. Странно как на 
развитите страни все им се 
получава, а на нас не.
  реалист 

 По темата: iPhone 4 под 
лупа 

Цена 300 USD в САЩ, в Бъл-
гария трябва да е поне 1000, 
не сме богата държава, 300 
USD би било подигравка с 
българина.
  александър 

▶

▶

▶

▶

pari.bg Топ 3

1 Трите пътя пред 
пенсионната рефор-
ма. След седмица 
започват кампании 

за разясняване нуждата от 
ограничаване достъпа до 
пенсиониране. 

2 All-inclusive хотели-
те увеличават кли-
ентите си с 30%. Над 
70% от морските 

ни хотели вече предлагат 
такива оферти, от тази 
година вече и планинските.

3 Липсата на директ-
на връзка пречи на 
наши дружества 
да се листват във 

Варшава. Повишава се 
интересът на български-
те компании за двойно 
листване.

Вечният скандал, наречен БНТ

Скандал се развихря винаги 
щом се заговори за избори... на 
генерален директор на Бъл-
гарската национална телеви-
зия. Неписаното правило бе 
потвърдено за пореден път 
на обществената дискусия за 
съдбата на телевизията, която 
СЕМ организира.  Тогава явни 
и скрити кандидат-шефове на 
телевизията едва не се хванаха 
за гушите по темата „Източване 
на пари”. Къде са 8.2 млн. лв., 
които БНТ трябвало да плати 
на БТК за разпространение? 
Всеки обаче прехвърляше топ-
ката за хаоса на другия. Много 
било трудно и отговорно да 
управляваш държавната медия. 
Иначе тайничко си мечтаят за 
лъвския пай.

Кое е толкова привлекателно 
в това място? Всеки генерален 
директор, щом си тръгва от 
поста (и няма шанс да се върне 
- поради изтичане на правото 
по закон или поради полити-
чески причини), започва да се 
оплаква. Изтощително било да 
седиш на върха на една толко-

ва бюрократизирана машина 
като БНТ. На всичкото отгоре 
и с вързани ръце. Телевизията 
била като затвор за работещите 
в нея, казва Кирил Гоцев, който 
я управляваше две години и 
пак се стреми към апетитното 
място. Само че истината от 
гледна точка на данъкоплатеца 
изглежда друга.

Представете си само, всеки 
генерален директор разполага 
с най-малко 60 млн. лв. годиш-
но държавни пари, за които 
никой не дължи сметка къде 
отиват и защо. На теория те 
трябва да се харчат по опреде-
лени от закона пера, а държа-
вата да оказва контрол над тези 
средства. На практика обаче тя 
не го прави. Така че генерал-
ният директор има картбланш 
да се разпорежда с парите по 
свое усмотрение, докато някои 
си затварят очите. За пред 
хората държавната субсидия 
отива предимно да се закърпят 
дупките, наследени от пре-
дишния директор. „Медийният 
закон беше създаден през 90-те 

години, за да се нагушат някои 
хора”, каза Бойко Станкушев по 
време на дискусията. Сигурно 
е прав. Все пак той работи в 
телевизията най-малко 20 г., 
както повечето служители там.

Лошото е, че за целия този 
цирк плаща данъкоплатецът. 
В замяна получава постна 
програма, скандали в изобилие 
и информационно затъмне-
ние за съдбата на парите си. 
Последният отчет за дейност-
та на ръководството на БНТ, 
който е публикуван в сайта на 
телевизията, е от септември 
2009 г. От него обаче се вижда 
ясно, че приходите от реклами 
на телевизията са паднали с 
37.83% спрямо 2008 г. Защо? 
Много просто - тогава тарифи-
те на държавната медия бяха 
безумно високи в сравнение с 
обидно ниския й рейтинг. Това 
ме кара да се запитам правил-
но ли всъщност се управлява 
телевизията. Защото, ако никой 
не краде от 60 млн. лв. държав-
на субсидия, значи не ги харчи 
правилно.

Зрителите 
получават 
постна про-
грама, скан-

дали в изобилие и 
информационно 
затъмнение за съд-
бата на парите си

коментар
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кристалина Георгиева, европейски комисар снимка марина ангелова▶

цитат

В България не се правят 
реформи, дори се увеличават 

разходите от минали години. 
Шансът за реформи е изпуснат

Число на деня

100
млрд. лв. е междуфирмената задлъжнялост в България 

според бизнеса, сочи проучване на Debtnet
▶

 
 красен Станчев, председател на Ус на института 

за пазарна икономика

България не е Германия
Как Германия може да 
си позволи голям бюдже-
тен дефицит, а България 
не може? Щом те могат, 
значи и ние можем. Струва 
ми се, че горе-долу това е 
“аргументацията” на пра-
вителството за заложения 
бюджетен дефицит в акту-
ализирания бюджет. Това, 
разбира се, не е никаква 
аргументация. Ето защо:

1Германия всъщност ня-
ма чак толкова голям 

бюджетен дефицит. През 
2009 г. бюджетният дефи-
цит на Германия е 3.3% - 
т.е. германският дефицит е 
дори по-малък от българ-
ския!

2През последния по-
ловин век Германия 

е символ на стабилност 
и благоразумие. През 
последния половин век 
България мина през ко-
мунизъм, през фалит 
(мораториумът по външ-
ния дълг от 1990 г.), през 
хиперинфлация. Горе-до-
лу същото е положение-
то за целия период след 
освобождението - по-
стоянни дългови кризи и 
нестабилност. Това е ог-
ромна разлика. Пазари-
те вярват на Германия, 
защото тя се е доказала. 
България тепърва трябва 
да се доказва и трябва да 
гради доверието на па-
зарите. Ето това помага 
на Германия да си позво-
ли един умерен и по-ви-
сок дефицит, без това да 
я доведе до фалит.

3Германия гласува кон-
ституционна поправ-

ка, която задължава пра-
вителството да постигне и 
поддържа балансиран бю-
джет и да избягва дефици-
ти. По този начин всички 
знаят, че сегашните дефи-
цити в Германия са вре-
менни и инвеститорите са 
спокойни, че в дългосро-
чен план това не е про-
блем. Нищо подобно няма 
в България - нищо не га-
рантира, че сегашният ни 
дефицит е временен.

4Германия има и 
конкретен план, с 

който да постигне та-
зи цел. 80 млрд. EUR 
ще бъдат съкратени от 
дефицита през след-
ващите години основ-

но чрез намаляване 
на държавни разхо-
ди. България няма по-
добен план. Дори не-
що повече, т.нар. план 
на тристранката от 60 
точки се оказа кьорфи-
шек, от който нямаше 
никаква полза и само 
се загуби ценно време.

5Немците спестяват 
много и имат дос-

татъчно местни спес-
тявания, за да инвес-
тират в икономиката 
си. Българите не спес-
тяват много и зато-
ва България има нуж-
да от приток на чуж-
ди капитали - под фор-
мата на инвестиции и 
кредити. С други ду-
ми, българското пра-

вителство трябва мно-
го да внимава да не 
уплаши инвеститори-
те, защото те може да 
изберат друга страна, 
в която да инвестират.

Накратко, България 
не е Германия, затова 
не може да си позво-
ли да има дефицит, 
който е сравним или 
по-голям от герман-
ския. Но можем да се 
поучим от германския 
опит - да въведем 
конституционно изис-
кване за балансиран 
бюджет, да се изготви 
конкретен план за ба-
лансиране на бюдже-
та (с мерки и за 2010 
г.), да се насърчава 
спестяването.

Българското 
правителство 

трябва много да 
внимава да не упла-
ши инвеститорите, 
защото те може 
да изберат друга 
страна

коментар

отново за дефицита

Комисар коментира комисар
Българският евроко-
мисар Кристалина 
Георгиева преду-
преди за „пожар от 
искрата на Оли Рен”

Бюджетното поведение 
на България трябва да е 
много внимателно и кон-
сервативно, за да не въз-
никне пожар от искрата, 
хвърлена от колегата Оли 
Рен. Това каза български-
ят еврокомисар Кристали-
на Георгиева в интервю за 
БНР по повод коментарите 
на Рен, че Еврокомисията 
недоумява защо България 
със закъснение е инфор-
мирала Брюксел за по-ви-
сокия дефицит за 2009 г. и 
ревизирания за 2010 г.

По думите на Георгиева 
нервите на финансовите 
пазари са много опънати 
и посланията трябва да 
са много внимателни и 
премерени. 

 Аз се отнасям към този 
проблем сравнително спо-
койно, защото за България 
е добре да има поглед 
отстрани на бюджетната 
картина и е добре да е под 
наблюдение и да се пома-
га, за да може фокусът да 
е правилен, да се намират 
правилни решения на на-
шите проблеми, уточни 
българският еврокомисар. 

Тя припомни, че Евроко-
мисията получи нови пра-
вомощия да контролира 
по-стриктно бюджетното 
поведение на страните 
членки, а България е пър-
вата, но не последната 
страна, към която те ще 
бъдат приложени.

Кристалина Георгие-
ва, която, преди да заеме 
поста еврокомисар, беше 
вицепрезидент на Светов-
ната банка и съветник на 
премиера Бойко Борисов, 
допълни, че българският 
бюджет все още е сравни-
телно в по-добра позиция, 
отколкото по-голямата 
част от другите страни 
членки на Европейския 
съюз. 

Георги ангелов, 
старши икономист в “отворено 
общество”

3.8
▶ процента е 
заложеният 
дефицит за тази 
година на начислена 
база според 
актуализацията 
на бюджета. 
Законопроектът 
за изменение на 
Закона за държавния 
бюджет ще се гледа 
днес на първо четене 
в парламента
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Кафето е станало неиз-
менна част от живота ни 
- нещо достъпно, за ко-
ето не мислим, а просто 
поръчваме. В последните 
дни обаче се случиха неща, 
които изостриха интереса 
към суровината и пазара, а 
и предизвикаха тревоги.

В последната седмица 
фючърсите на кафето от 
сорта Робуста, търгувани 
на Нюйоркската стокова 
борса отбелязаха близо 
20% ръст. Рязкото ценово 
движение се отрази и на 
търговията с кафе от сорта 
Арабика и то също поскъп-
на с близо 15%. 

Анализаторите се задъл-
бочиха в причините за тези 
резки скокове и насочиха 
вниманието си към на-
малелите обеми кафе в 
световен мащаб на фона 
на устойчив годишен ръст 
от около 2% на потребле-
нието.

Мнозина си зададоха и 
големия въпрос - ще пос-
къпне ли кафето за крайния 
потребител? Отговорът в 
краткосрочен план е по-
скоро “не”.

Свит  
пазар
И трите най-големи про-
изводителки на кафеени 
култури в света са сви-
ли износа си за периода 
април 2009 - април 2010 
г., разкриват последните 
статистически данни на 
Международната органи-
зация за кафе (ICO). Бра-
зилия е реализирала 9.7% 
по-малко чували, Виетнам 
- 8%, а Индонезия - цели 
24%. Международната ор-
ганизация на кафе-произ-

водителите изнесе данни, 
че глобалният експорт за 
периода октомври 2009 
- април 2010 г. е намалял с 
8.1% спрямо същия период 
на предходната година и е 
паднал от 3.48 млн. т до 
3.19 млн. т. Прогнозите 
за идните месеци не са 
по-добри. 

Светът разчита  
на Бразилия
Бразилия - лидерът в този 
сектор - дава противоречи-
ви сигнали. Прогнозите са, 
че през тази година светът 
ще разчита на бразилската 
продукция, която може да 
достигне 55.3 млн. чувала 
(23% ръст). Проблемът е, 
че тя ще бъде с по-ниско 
качество както поради въ-
веждането на изкуствени 
торове, така и поради не-
благоприятните климатич-
ни условия. 

Европа не остава по-на-
зад от тенденцията. Според 
Европейската федерация 
за кафе резервите на Ста-
рия континент са се свили 
с 4.7%. Като пазар, който 
е изцяло зависим от вноса, 
ЕС е намалил покупките 
си през 2009 г. с 44% от Ко-
лумбия и с 2% от Виетнам. 
Вносът от Бразилия обаче 
се е покачил със 7%, което 
потвърждава повишените 
очаквания от страната на 
амазонките.
 
Без паника  
за цените
Борсовите процеси са мно-
го динамични и всеки мо-
мент може да се обърнат. 

4.7
▶ процента  
по-малко са  
резервите от кафе  
на Стария  
континент

Светът разчита на Бразилия, за да задоволи постоянно                      нарастващия си кофеинов глад 

Обемите  
на кафе в 

световен мащаб са 
намалели, но по-
треблението  
продължава да  
расте устойчиво с 
около 2% на година

Ани Коджаиванова
ani.kodzhaivanova@pari.bg

Aко все пак тенденцията за 
поскъпване на суровината 
продължи и на фона на 
свития износ, това неми-
нуемо ще повиши  цените 
на доставките за крайните 
търговци. 

Повечето участници на 
пазара на кафе в България 
не пожелаха да коментират 
този въпрос. Но тези, кои-
то коментираха, изразиха 
оптимизъм, че няма да има 
повишаване на крайната 
цена на продукта. Това е 
така, тъй като в ценооб-

разуването са намесени 
и много други фактори. 
Никой няма интерес от 
покачването на цената на 
черната напитка, смятат 
дистрибутори и вносите-
ли.

в кафе-веригите
Според чужди анализатори 
пък свитите обеми кафе в 
световен мащаб също няма 
да засегнат пряко разхо-
дите на домакинствата в 
краткосрочен план, както 
и цените в кафе-веригите. 
Причината е в продължи-
телността на договорните 
отношения между кафе-
веригите и техните дос-
тавчици. Всяка верига има 
договорни споразумения 
със своите доставчици, а 
оттам и фиксиран период, 
през който закупува сто-
ката на определена цена. 
Увеличените цени на лю-
бимите напитки може да се 
усетят едва когато изтече 
срокът на споразуменията 
между компаниите, и то 
ако тенденциите на борса-
та се запазят.

Борсовите процеси не са 
определящи за крайния продукт
Борсовата цена на 
суровината е само един 
от факторите, които оп-
ределят пазарната цена 
на кафето. Има и други 
фактори, като реколтите, 
поскъпващия долар, 
както и кризата. Все пак 
всичко това не означава 
автоматично, че пазар-
ната цена на кафето ще 
се повиши. 

Има пазарни 
механизми, чрез 
които тя се регулира 
и се задържа в опре-
делени граници. Още 
повече че потребите-
лите няма да приемат 
добре едно покачване и 
търговците ще направят 

Цените на 
кафето на 
борсите не 

започват да влияят 
пряко и веднага 
върху пазарните му 
котировки

Таня Станоева, 
управител на "Кафе матине", 
дистрибутор за България на 
търговската марка Cafe Matinee 

всичко възможно да не 
се стигне дотам.  Дори 
сега цените на борсата 
да са високи, никога 
не се знае кога част от 
големите търговци ще 
решат да се освободят 
от количествата кафе, 
които притежават, за да 
освободят свежи пари за 
други сделки. 

Дори тези високи цени 
да се задържат за дълго 
време, цените на кафето 
на борсите не започват 
да влияят пряко и вед-
нага върху пазарните му 
котировки. Поне месец 
ще мине, докато скъпите 
количества  започнат да 
се търгуват.

Повишаването на 
котировките е спекулативно
Котировките 
наистина скочиха 
много рязко миналата 
седмица. Това се случи 
заради една неизвестна 
компания, която изкупи 
голямо количество кафе 
Робуста, най-вероятно 
със спекулативни цели. 
Поради това този сорт 
рязко поскъпна и това 
се отрази и върху цената 
на по-висококачестве-
ния сорт Арабика. Като 
ефект от това цените 
на кафето на борсите 
в Лондон и в Ню Йорк 
скочиха. 

Засега обаче не може 
да се твърди, че това 
ще се отрази върху це-

Неизвестна 
компания из-
купи голямо 

количество кафе 
Робуста, най-веро-
ятно със спекула-
тивни цели

илко Шиков, 
управител на "Б.В. Линк",
официален представител на illy 
за България 

ната за крайния потре-
бител. От борсата до ма-
газина веригата е доста 
дълга - през прекупвачи, 
вносители, дистрибуто-
ри, търговци и т.н. Ще 
отнеме минимум месец, 
докато се усети някакъв 
ефект, а междувременно 
може да се случат още 
много неща, които да 
променят ситуацията и 
да не се стигне до покач-
ване на цените. 

Още повече че няма 
нито тенденция, нито 
желание от страна на 
търговците да повиша-
ват цените. Това не е в 
ничий интерес, особено 
по време на криза.

Българските кафе-вериги не пожелаха да коментират пазарната ситуация▶
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Спекулант на борсата 
предизвика рязко 
покачване на цените 
на кафето

Неочаквано за всички це-
ната на кафето сорт Ро-
буста се покачи с близо 
20% само за една сед-
мица. Най-неприятно из-
ненадани от развитието 
на нещата бяха големите 
хедж фондове, които през 
последните две години 
натрупаха милиони, зала-
гайки на късите продажби 
и поевтиняването на суро-
вината. Преди навлизане-
то на големите спекуланти 
на този пазар цената на 
този сорт се движеше без 
сериозни колебания, тъй 
като основните играчи на 
пазара тогава бяха произ-
водителите на разтворимо 
кафе и традиционни ком-
пании за преработка на су-
ровината и нямаше голямо 
спекулативно търсене.

За мнозина резкият скок 
в цената, който се наблю-
дава през последната сед-
мица, се дължи както на 
очакванията за по-слаб 
добив при големите екс-
портни държави, така и 
заради грешната прецен-
ка, която са направили 
именно хедж фондовете. 

Спекулант
Според пазарните участ-
ници неизвестна компания 
е изкупила огромен брой 
фючърсни контракти с цел 
да бъде извършена реал-
на доставка на кафе през 
следващия месец. Пора-

Четвъртък 17 юни 2010  pari.bg

Светът разчита на Бразилия, за да задоволи постоянно                      нарастващия си кофеинов глад 

Последната 
седмица донесе 
20% поскъпване

Не вярваме в дългосрочната 
устойчивост на високите цени
Наистина цените на 
кафе Арабика и на 
кафе Робуста отбелязаха 
драматично покачване 
през последните четири  
дни с близо 18% за Ара-
бика и 14% за Робуста 
(септемврийски Арабика 
фючърс от 136.05 до 
159.95 cts/lb и септем-
врийски Робуста фючърс 
от 1375 до 1570). 

Сегашното 
експлозивно покачва-
не се дължи на твърде 
късата експозиция на 
спекуланти и опционни 
маркетмейкъри с оглед 
наближаващата рекорд-
на бразилска реколта и 
сезонен спад. Това ги 

Липсата на 
строга регу-
лация във 

фючърсните пазари 
прави възможно 
манипулирането на 
цените от страна на 
големи спекуланти

Пламен Юруков, 
собственик на Spetema Cafe

направи уязвими към 
изненадващи (може би 
манипулирани) движе-
ния нагоре.

Трудно е да се прецени 
доколко още може да се 
покачат цените в услови-
ята на паника от страна 
на късите и прекомерен 
оптимизъм от страна 
на дългите участници 
на пазара (може би още 
5-10%), но като цяло не 
вярваме в дългосрочната 
устойчивост на високите 
цени. 

Все още има липса на 
строга регулация във 
фючърсните пазари на 
кафе, което прави въз-

можно манипулирането 
на цените от страна на 
големи спекуланти. 

Така или иначе 
през кафеения сезон 
2010/2011 се очаква 
рекордна реколта от 
Бразилия в размер на 
55-60 млн. чувала. Това 
ще доведе до излишък 
на предлагането. 

Би трябвало цените да 
достигнат пик до края 
на месеца и да започнат 
спад от юли, който да 
продължи до първото 
тримесечие на 2011 г., 
ако в периода септември 
- ноември няма суша в 
Бразилия. 

ди факта, че спекуланти-
те трудно биха могли да 
осъществят физическата 
доставка на актива, който 
са продали, те е трябва-
ло да покрият късите си 
позиции с покупки, което 
допълнително е допринес-
ло за прекомерно бързото 
поскъпване на кафето.

По-малък  
износ
Важен фактор, без който 
този ръст нямаше да е въз-
можен, са и прогнозите за 
износа на суровината от го-
лемите експортни държави. 
Виетнам, вторият по-голе-
мина производител на кафе 
сорт Робуста след Бразилия, 
очаква да прибере с 20% 
по-малко реколта през тази 
година спрямо миналата. 

Друг голям производи-
тел на кафе - Уганда, съ-
що очаква понижение при 
износа си. По официални 
данни през юни той ще е 
със 17% по-малък и ще 
бъде 12.6 хил. т. С достав-
ките от Източна Африка 
също се очаква да възник-
не проблем. 

Запасите от кафе в Евро-
па през април са се свили с 
4.7% до 6.42 млн. т и това 
допълнително ще помага 
на цената през следващите 
няколко месеца.

На борсата в Ню Йорк 
фючърсите на кафето сорт 
Робуста за юли се търгува-
ха за 1573 USD/т, което е 
повишение с 1.42%. При 
сорта Арабика цената се 
покачи с 0.22% до 3533 
USD/т.

Георги Георгиев
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Българските кафе-вериги не пожелаха да коментират пазарната ситуация▶ Снимка марина ангелова
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Депутатът от ГЕРБ Стоян 
Мавродиев беше избран 
от парламента за пред-
седател на Комисията за 
финансов надзор. Първото 
нещо, което той обяви, че 
ще направи, е финансов 
одит на регулатора заедно 
с анализ на досегашната 
му дейност, като намекна, 
че там е имало нередно-
сти. Назначението стана 
възможно, след като беше 
приет Законът за КФН, 
чийто вносител е Мавро-
диев. Предстои да бъдат 
одобрени и четиримата 
зам.-председатели на ко-
мисията.

одит, анализ 
и авторитет
Мавродиев е на мнение, 
че в момента финансовият 
регулатор е абдикирал от 
контролните си функции. 
Заедно с това той има “из-
вестни съмнения за лоши 
практики”, но подробнос-
ти за тях ще съобщи, след 
като се запознае по-добре 
с работата на Комисия-
та за финансов надзор. 
Първото нещо, което ще 
направи, е да назначи 
одит на институцията и 
анализ на трите сектора 
- осигурителен, инвести-
ционен и застрахователен. 
Комисията трябва да бъде 
авторитетна институция, 
каквато за съжаление в по-
следно време не е, комен-
тира депутатът от ГЕРБ. 
По думите му под  негово 
ръководство регулаторът 
ще бъде безкомпромисен 

към нарушения. Целта е 
КФН да може да гарантира 
стабилността на небанко-
вата финансова система, 
което е важно въобще за 
макроикономическата ста-
билност на цялата иконо-
мическа система, обясни 
Мавродиев.

Персонално 
и глобално
Изборът не мина без дебат 
между депутатите, като 
коментарите бяха както по 
самата кандидатура, така 
и по промените в струк-
турата и отговорностите 
на Комисията за финансов 
надзор. Димитър Горов от 
БСП обвини ГЕРБ, че пре-
връща парламента в “бор-
са за верни партийни дру-
гари”. Колегата му Георги 
Божинов се присъедини 
с мнението, че Мавроди-
ев спада към категорията 
“дейци на една партия”, 
и се усъмни в качествата 
и способността му да ръ-
ководи КФН. Отговорът 
на обвиненията не дойде 
от ГЕРБ, а от съпредседа-
теля на Синята коалиция 
Иван Костов, който обяви, 
че състоянието, в което 
се намира финансовият 
надзор, е отчайващо. Хо-
рата в КФН трябва да си 
ходят, защото не стават 
за работа. Нямат място 
там, коментира Костов. 
Алиосман Имамов от ДПС 
повтори тезата на партия-
та, че целта на промените 
в този и останалите регу-
латорни органи е управля-

ващите да назначат в тях 
свои хора.

Предстоящо
Вероятно следващата сед-
мица новият председател 
трябва да предложи и зам.-
председателите на коми-
сията, които също трябва 
да бъдат одобрени от пар-
ламента. Управляващите 
отказват да съобщят имена, 
но за почти сигурни се 
смятат бившите членове на 
комисията Димана Ранко-
ва, която ще ръководи уп-
равление “Инвестиционна 
дейност”, и Бисер Петков, 
който ще отговаря за пен-
сионните фондове. Не е 
ясно все още кой ще оглави 
застрахователната дейност, 
както и кой ще е петият 
член на органа, отговарящ 
за защита на потребителите 
и на финансовите услуги. 
При промените в Закона за 
КФН броят на надзора бе-
ше намален с двама души. 
Една от другите основни 
промени в закона пред-
вижда и изваждането на 
светло на собствеността в 
небанковия финансов сек-
тор. За целта в тримесечен 
срок от влизането му в сила 
инвестиционните посре-
дници, застрахователите и 
дружествата за социално 
осигуряване се задължават 
да представят в комисия-
та списък на лицата, кои-
то притежават пряко или 
непряко минимум 5% от 
капитала на съответното 
дружество. 

Филипа Радионова

КФН се сдоби с нов 
шеф и предстоящ одит

Стоян Мавродиев има 
съмнения за лоши практики във 
финансовия регулатор

Трябва поднадзорните лица да 
бъдат наясно, че комисията ще бъде 

безкомпромисна при нарушения и при 
проблеми. КФН трябва да извършва своите 
контролни функции, от които е абдикирала
 

 Стоян Мавродиев,  новоизбран председател на КФн

Положението е отчайващо
Състоянието, в което се 
намира финансовият над-
зор на страната, е отчайва-
що. Беше допуснато да се 
случи упадък на БФБ. Там 
се обезцени една огромна 
част от българския капи-
тал. В момента борсата е в 
отчайващо състояние. 
От началото на кризата 
кабинетът на тройната 
коалиция не направи нищо 
за защита на интересите 
на миноритарните акцио-
нери, вследствие на което 
активите на пенсионните 
фондове силно се обезце-
ниха. Продължават да се 
обезценяват и в момента. 
Въпросът беше поставян 
на предишния председа-
тел, той го отклони, не по-
жела да даде информация-
та, не пожелаха да отчетат 
състоянието на финансо-

Мнения

КФН няма вина за процеси, 
за които е виновна кризата
Трябва да бъдем доволни 
от следния факт: В ре-
диците на ГЕРБ имаше и 
други идеи, ние не сме ги 
забравили. Например лик-
видиране на Комисията 
за финансов надзор, това 
беше обсъждано надълго и 
нашироко. Например сли-
ване с банковия надзор. И 
други подобни абсурдни 
идеи. Така че запазването 
на комисията независимо 
от грубото нарушаване на 
принципа за мандатност-
та до известна степен е 
факт, който трябва да ни 
удовлетворява. 

Все пак това е по-малко-
то зло, което се извършва 
в момента по отношение 

вия надзор, поради което 
трябва да си ходят, защото 
не стават за работа. 
И, трето, състоянието 
на застрахователните 
дружества. Ясно е как е 
организирано застрахова-
нето, особено на личните 
автомобили. 

Трябва да отиде новият 
екип и трябва всички 
тези неща да ги извади на-
яве. И трябва да покажете 
какво се е случило, защо 
се е случило, кой носи от-
говорност. Защото не мо-
же да се обезцени целият 
капитал на държавата, на 
всички дружества и всич-
ките да са в бяло. Не може 
да има абсолютно застра-
ховане и неразпределяне 
на застрахователния риск 
и всички да са невинни. 

снимКи марина ангелова

иван Костов, 
съпредседател на синята 
коалиция

Трябва да 
покажете 

какво се е случи-
ло, защо се е слу-
чило, кой носи 
отговорност 

Алиосман имамов, 
депутат от ДПс

Това е част 
от мащаб-

ната кампания 
да се нарушава 
изискването за 
мандатност в 
тези регулаторни 
органи

на комисията. 

Що се отнася до вината 
на комисията за процеси-
те на Българската фон-
дова борса, за процесите, 
свързани с пенсионните 
фондове и застраховател-
ните дружества, според 
мен е абсолютно абсурдно 
да се обвинява комисията, 
която има чисто контрол-
ни функции за процеси, 
дължащи се на глобалната 
финансово-икономическа 
криза. 
Това предложение за пред-
седател е част от непри-
емливата за нас мащабна 
кампания да се нарушава 
изискването за мандатност 
в тези регулаторни органи.
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Износът нарасна с 19% за 
първите четири месеца на годината
Поевтиняването на 
еврото е в основата на 
по-добрите данни за 
експорта  

Износът за първите чети-
ри месеца на годината се 
е повишил с 19%. Това 
показват данните на БНБ 
за платежния баланс. Към 
30 април той достига 4.18 
млрд. EUR. Само за април 
експортът е скочил с 36.7%. 
В същото време обаче вно-
сът продължава да пада. 
За периода януари - април 
той се е свил с 0.4% до 
5.105 млрд. EUR. Само за 
април обаче е налице ръст 
от 12.2%.

оптимист
Само преди няколко дни 
финансовият министър Си-
меон Дянков уточни, че 
именно повишаването на 
износа е добрата новина 
за България. По думите му 
налице е ръст на износа 
както за Европа, така и за 
азиатските пазари. Дянков 
призна, че увеличението на 
българския експорт е резул-
тат на обективни фактори, 
а именно поевтиняването 
на еврото. 

Много наши икономисти 

Младенов: Диалогът с Москва е много добър
Външният министър  
отговори но комента-
рите, че България се 
отказва от Русия

Сагата около “Бургас - Алек-
сандруполис” продължава, 
въпреки че няма офици-
ално решение на българ-
ското правителство, че се 
отказва от проекта. Досега 
индикациите за преустано-
вяване на строежа са само 
от коментари на премиера 
Бойко Борисов. Темата пре-
дизвика реакцията на много 
наши политици, появиха се 
обширни публикации и в 
чуждата преса. Това стана 
причина външният ни ми-
нистър Николай Младенов 
да се опита да тушира на-
прежението, че България се 
отказва от Русия за сметка 
на САЩ.  

Нещата 
не приключват 
“Отношенията ни с Русия 
не се базират само върху 
един проект, дори той да е 
енергиен”, каза министър 
Николай Младенов. По ду-
мите му те имат достатъчно 
широк обхват и страната ни 
иска да го развива в мак-
симално коректен план. 
“Диалогът ни с Москва в 

са на мнение, че структу-
рата на икономиката ни 
заради кризата вече се е 
променила. И докато пре-
ди години инвестициите и 
потреблението бяха основ-
ните двигатели на растежа, 
сега България ще трябва да 
разчита на износа, който 
да издърпа икономиката. 
Търговският дефицит за 
първите четири месеца на 
годината е 925.6 млн. EUR, 
докато за същия период 
на 2009 г. той е бил 1.614 
млрд. EUR.

Помощ отвън
Преките чужди инвести-
ции намаляват със 787 млн. 
EUR до 168.1 млн. EUR за 
първите четири месеца на 
тази година в сравнение със 
същия период на 2009 г. Те 
възлизат на около 0.5% от 
БВП. Това са предварител-
ни данни на централната 
банка и те може да се про-
менят, тъй като само преди 
месец стана ясно, че за пър-
ви път у нас е налице отлив 
на чужди инвестиции. По-
късно се оказа, че няколко 
големи чужди компании 
са върнали заемите, които 

4.18  
▶ млрд. EUR е износът на 
страната за периода яну-
ари - април
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те правят “Самсун - Джей-
хан”, те правят нова ядрена 
централа с пет реактора”, 
каза още той. Политиката, 
която е обявена от Борисов, 
е много ясна - ще се правят 
проекти само ако са изгод-
ни за България, защитават 
националните интереси и 
носят очевидни ползи на 
българските граждани и да-
нъкоплатци. Това коментира 
в кулоарите на парламента 
новоизбраният председател 
на Комисията за финансов 
надзор Стоян Мавродиев.  
По думите му всякакви 
други проекти, колкото и 
да бъдат представяни чрез 
заклинания от типа “енер-
гиен център на Балканите”, 
“енергийна независимост”, 
нямат никаква връзка с на-
ционалния интерес.

Биляна вачева 

 имаме много добър диалог с Русия, каза външният министър Николай Младенов  
 снимка марина ангелова

▶

Ехо отвън
България 
променя курса

във вторник списание 
Forbes публикува обширен 
материал по повод послед-
ните изказвания на Бори-
сов за руските проекти 
и с обширно обяснение за 
“специалните” приятелски 

▶

отношения между софия 
и москва. изданието 
прогнозира, че новото пра-
вителство променя курса 
към тясно сътрудничест-
во със съединените щати. 
По този повод Борисов 
коментира, че завоят от 
москва към вашингтон е 
направен отдавна и стра-
ната ни за пръв път върви 
в правилната посока.

168
▶ млн. EUR са преките 
чужди инвестиции у нас 
за първите четири месе-
ца на годината, сочат 
предварителните данни 
на БнБ

са им били предоставени 
от компаниите майки. Това 
потвърди министърът на 
икономиката, енергетиката 
и туризма Трайчо Трайков. 
Той обясни, че четири фир-
ми са изтеглили близо 200 

млн. EUR.
Въпреки сериозния отлив 

на капитали от България 
преките чужди инвести-
ции продължават да покри-
ват дефицита по текущата 
сметка с 24.4%.

Финансови пазари
Увеличават се, макар и сла-
бо, портфейлните капитало-
вложения у нас. За периода 
януари - април те нарастват 
със 79.9 млн. EUR, докато 
за същия период на 2009 г. 

те са се увеличили с 447.2 
млн. EUR. Инвестициите 
в акции и облигации зад 
граница за разглеждания 
период намаляват с 22.8 
млн. EUR.

Биляна вачева

момента е много добър”, 
каза Младенов. Според не-
го и този диалог, и въобще 
отношенията между двете 
страни имат много голям 
потенциал, и то не само в 
областта на енергетиката.

Според външния минис-
тър решенията за “Бургас - 
Александруполис” се взи-
мат на базата на оценката 
на експертизата, която тече 
в момента. Това е експерти-
зата на екологичния ефект, 
тя е достатъчно сериозна 
и отнема доста време, каза 
още Младенов.

Друг печели
Според бившия министър 
на икономиката от тройната 
коалиция Петър Димитров 
всичко, от което България 
се отказва, отива в Турция. 
“Турция взе “Син поток”, 

Източници: Фирми с чуждестранно участие, Агенция за приватизация, НСИ, Централен депозитар, банките

Преки инвестиции, млн. EUR
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Представителите  
на ГЕРБ не проявиха 
желание да спорят  
с мотивите  
на президента

Народното събрание отхвър-
ли ветото на президента Ге-
орги Първанов по Закона за 
радио и телевизия. Първанов 
върна закона заради орязва-
нето на членовете на Съвета 
за електронни медии от 9 на 
5 души - по двама от парла-
ментарната и президентска-
та квота. С прегласуването 
промените все пак ще влязат 
в сила. 

Президентските об-
винения...
Президентът определи съ-
кращаването като опит да се 
контролират медиите и да се 
всява страх сред журнали-
стите. Първанов освен това 
заяви, че със закона се реша-
ват персонални въпроси, ко-
ито се отнасят до определени 

лица. В мотивите си за ветото 
президентът е записал, че не 
споделя практиката на често 
изменение на законите, това 
е трето изменение на ЗРТ за 
шест месеца. Според него 
това издава липсата на ясна 
политика в сектора.

...без отговор от 
управляващите
Впоследствие премиерът 
Бойко Борисов отказа да 
коментира твърденията на 
Първанов с обяснението, че 
в тях няма „грам истина, 
факт или нещо, върху което 
човек да стъпи”. В сряда 
депутатите от ГЕРБ също не 
се включиха в дискусията. 
Лютви Местан от ДПС ги 
обвини, че в становището 
на парламентарната медий-
на комисия няма нито една 
дума срещу мнението на 
президента. Председателят 
й Даниела Петрова обясни, 
че заседанието на комисията 
е протекло в спокойна обста-
новка и никой не е изразил 

Депутатите отхвърлиха ветото на Първанов за ЗРТ 

Битката за генерален дирек-
тор на БНТ се оказа по-жес-
тока от очакванията. Това 
пролича от нападките на 
участниците в дискусията 
за съдбата на обществената 
телевизия, която СЕМ про-
веде вчера. 

Надпреварата между ло-
бистките групи по интере-
си се превърна в серия от 
обвинения срещу сегаш-
ния генерален директор 
на БНТ Уляна Пръмова. 
Настоящото ръководство 
е виновно за окаяното фи-
нансово състояние на БНТ, 
намекна Кирил Гоцев, кои-
то ръководеше медията от 
2002 до 2004 г. Слуховете 
говорят, че той е кандидат 
за изстиващото място на 
Пръмова.

Потъваща лодка
„БНТ е лодка, която по-
тъва. Тя има 15 млн. лв. 
дълг към БТК, които до 
есента ще станат поне 20 
млн. лв.”, каза Гоцев. Той 
предложи да бъде назна-
чен временно управля-
ващ орган, който спеш-
но да задейства редица 
антикризисни мерки, за 
да закрепи телевизията. 
Предложението му обаче 
беше отхвърлено от пред-
седателя на СЕМ Георги 
Лозанов с аргумента, че 
БНТ и сега си има ръко-
водство, което действа. 

Пари
Темата за източването на 
пари от БНТ още по-ярост-
но защити Иван Такев. Без 

Иван Такев: „Този мач 
вече е свирен”

Аргументи
„В неделя с...” 
струва  
20 хил. лв.

По официални данни на 
БнТ и на БТК дългът на 
телевизията възлиза на 
8.2 млн. лв. Тя е задължена 
да плаща за разпростра-
нението на сигнала си 15 
млн. лв. годишно. Въпрос 
на договореност е как и 
кога ще става това.

▶

Общото събрание на 
пълномощниците поиска 
свикването на кризисен 
щаб, защото според тях   
Уляна Пръмова, управи-
телният съвет и финан-
совият директор Дими-
тър Чапанов са довели 
телевизията до колапс.

Уляна Пръмова: Преда-
ването на Митко Цонев 
„В неделя с...” струва на 
БнТ 20 хил. лв. на излъчва-
не. Един футболен мач от 
световното - 220 хил. лв., 
а 1 нов филм - 12 хил. лв. 

▶

▶
 Генералният директор на БНТ Уляна Пръмова обеща да даде пресконференция,                                                     когато й изтече мандатът. На нея  тя ще отчете пред 

обществото цялата си дейност                                           сниМКа БОБи ТОшЕВ

▶

никакво притеснение той 
няколко пъти подчерта, че 
има усещането, че „този 
мач вече е свирен”. Такев 
поиска отчет от управител-
ния орган на телевизията за 
това къде са отишли парите 
за БТК. Според него те са 
потънали, тъй като в закона 
ясно е упоменато перо за 
таксите към разпространи-
теля. Той настоя директорът 
на БНТ да се назначава, а не 
да се избира, за да се знае 
кой стои зад него. „Основ-
ният промоутър на Уляна 
Пръмова е президентът”, 
каза Такев.

 
Конфликт 
Такев подхвана и старата 
песен на нов глас за кон-
фликта на интереси на Ди-
митър Цонев. Преди време 
той си подаде оставката 
като зам. програмен дирек-
тор точно по този повод, а 
според запознати и за да 
отвори път на Вяра Анкова 
като кандидат за генерален 
директор. Зад кандитату-
рата й застана почти це-
лият редакционен екип на 
телевизията. Голяма част 
от тях - Милена Цветан-
ска, Добрина Чешмеджи-
ева, Даниел Чипев, Бойко 
Василев - присъстваха на 
дискусията. 

Лобисти
„Ние заставаме зад реално 
свършената работа и за 
нас няма да имат значение 
кандидатури на хартия”, 
беше категоричен водещи-
ят на „Панорама” Бойко 
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Василев. Малко по-късно 
той призна, че с тези си ду-
ми визира именно Анкова. 
Председателят на Асоци-

ацията на телевизионните 
продуценти Мартин Заха-
риев пък бе категоричен, 
че тяхната организация ще 

подкрепи само този канди-
дат-директор, който напра-
ви обществената телевизия 
привлекателна за външните 

по-различно мнение, откол-
кото при предишните дебати, 
и затова няма промяна и в 
становището. По думите на 
Петър Курумбашев от БСП 
представител на управлява-
щите обявил, че дори не му 
е било интересно да прочете 
мотивите на президента.

Автоматично и чрез 
жребий
След обнародването на ме-
дийния закон трима от чле-
новете на СЕМ (двама от 
парламентарната и един от 
президентската квота) ще 
трябва да излязат, защото 
не отговарят на новия кри-
терий, който забранява два 
поредни мандата. След това 
чрез жребий ще бъде избран 
още един представител от 
президентската квота, който 
също ще трябва да напус-
не регулатора. Освен това 
мандатът на президентските 
представители се намалява 
от три на две години. 

Филипа Радионова
 Първанов върна закона, защото заподозря опит за натиск над медиите 

 сниМКа Марина ангЕлОВа

▶

Ръководството на БНТ 
беше обвинено в  
източване на пари
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Трудовите инспектори тръгват на 
лов за работници без договори
Регистър на болнич-
ните листове ще спира 
злоупотребите с обез-
щетенията

Масирани проверки във фир-
ми от всички икономически 
дейности започват тези дни 
трудовите инспектори. Те ще 
проверяват има ли работни-
ци без трудови договори.

Сив сектор
Със започването на сезонна-
та работа в туризма, селското 
стопанство и строителството 
се очаква заетостта в тези 
сектори да се увеличи. В 
условията на криза обаче 
расте броят на работодате-
лите, които наемат хора, без 
да сключват с тях догово-
ри, за да спестят разходите 
по осигуровки, болнични 
и отпуски, коментира Ру-
мяна Михайлова, директор 
на Главната инспекция по 
труда. 

През последната година 
при проверките на трудовите 
инспектори е установен ря-
зък скок на наетата работна 
ръка без сключени трудови 
договори, казва Михайлова. 
Така например за периода 1 
август 2008 - 31 май 2009 г. 
са издадени 370 наказателни 
постановления за неспазване 
на тази разпоредба. За пери-
ода 1 август 2009 г. - 31 май 
2010 броят им е скочил на 
820. Освен това са се увели-
чили и жалбите от хора, запо-
чнали работа с обещание за 
трудов договор, който обаче 
така и не е бил сключен, 
казаха от ГИТ.

Работниците също спестя-
ват от плащане на данъци и 
осигуровки, като се съглася-
ват да работят без договори. 
Без писмен трудов договор 
обаче те нямат право да полз-
ват отпуск, нямат право на 
обезщетения за болест, не 
могат да се регистрират като 
безработни, предупреждават 
от ГИТ.

Персонален закон за 
определени персони
В становището на 
комисията по култура, 
гражданско общество и 
медии няма нито една 
дума срещу тезите на 
държавния глава, а само 
преразказ на неговите 
мотиви. Това е принизя-
ване на конституционната 
фигура на ветото. 

Така Народното събра-
ние казва, че не иска 
и няма нужда от дебат, 
защото има достатъчно 
мнозинство. Вие казвате: 
„Не се нуждаем от силата 
на аргументите. Ние сме 
много и затова сме силни, 
и понеже сме много, 
нямаме нужда от аргумен-
ти. Ние сме една добре 
организирана многоброй-
на армия”. Това е един 
персонален закон, защото 
цели да уреди статута на 
определени персони. 

 расте броят на работодателите, които наемат хора, без да сключват с тях 
договори, за да спестят разходите по осигуровки, болнични и отпуски, коменти-
ра румяна Михайлова, директор на Главната инспекция по труда

▶

 Генералният директор на БНТ Уляна Пръмова обеща да даде пресконференция,                                                     когато й изтече мандатът. На нея  тя ще отчете пред 
обществото цялата си дейност                                           снимка БоБи Тошев

▶

продуценти. „Не работя с 
БНТ, защото няма как да 
правиш бизнес с нерасов 
кон”, допълни той. Така 

се очертаха поне две от 
лобистките групи в над-
преварата.

Елена Петкова

обект на проверки
Трудовите инспектори ще 
проверяват има ли писмено 
сключени трудови договори, 
изпратени от работодателя 
уведомления до територи-
алното поделение на НАП 
за сключения договор и 
връчено на работника или 
служителя копие от това 
уведомление. Ще бъде ин-
спектирано и заплащането 
на труда, защото зачестяват 
сигналите за забавени за-
плати, заявиха от ГИТ. При 
установени нарушения ще 
бъдат налагани финансови 
санкции. В същото време 
трудовите инспектори имат 
правомощията да узаконяват 
трудовите правоотношения. 
Те ще подават информация 
и до НОИ за наетите работ-
ници без трудови договори, 
за да се провери дали не 
са регистрирани като без-

работни и дали получават 
обезщетения за това.

Болнични листове
Официален регистър на 
болничните листове пък 
ще се бори с източването 
на пари от бюджета с не-
правомерни обезщетения 
за временна нетрудоспособ-
ност. Националният съвет за 
тристранно сътрудничество 
се съгласи да се направи 
подобен регистър, от който 
да се вижда при кои рабо-
тодатели делът на работни-
ците в болнични е по-голям 
от средното за страната, 
обясни Христина Митрева, 
управител на НОИ. Към ре-
гистъра ще има и списък на 
общопрактикуващите лека-
ри и на здравните заведения, 
издали болнични листове 
повече от средното за стра-
ната. Вчера депутатите гла-

суваха промяната в Кодекса 
за социално осигуряване, с 
която работодателят ще из-
плаща на осигуреното лице 
за първия, втория и третия 
работен ден от болнични-
те 70% от среднодневното 
брутно възнаграждение. 

Промяната беше напра-
вена, след като от НОИ се 
оплакаха, че със 17 млн. лв. 
са нараснали обезщетенията 
за болест в първите месеци 
на годината. Само за април 
2010 г. спрямо същия месец 
на м.г. броят на болничните 
листове е намалял със 7%, а 
разходите - с около 11 млн. 
лв., съобщи управителят на 
НОИ Христина Митрева. За 
целия период януари - май 
2010 г. спрямо януари - май 
2009 г. са установени с около 
14 млн. лв. по-малко разходи 
за болнични. 

Мила Кисьова

Над 6 млрд. лв. постъпват  
в бюджета от дивиденти
След трите ЕРП и 
Пловдивският панаир 
ще разпредели печал-
бата си сред  
акционерите

Заканите на премиера Бойко 
Борисов към електроразпре-
делителните дружества, че 
може да разтрогне привати-
зационните договори, както 
и размахването на пръст към 
собственика на Пловдив-
ския панаир Георги Гергов 
изпълниха целта си. И чети-
рите компании ще разпреде-
лят дивидент на държавата. 
След като стана ясно, че 
правителството ще получи 
дивидент от общо 4.8 млрд. 
лв. от трите ЕРП, или по 1.6 
млн. лв. дивидент от Е.ON. 
EVN и CEZ. Държавата дър-
жи 33% от капитала в трите 
дружества.

Вчера стана ясно, че пари 

ще дойдат и от  Пловдив-
ския панаир. „Междунаро-
ден панаир Пловдив” АД 
ще плати близо 1.396 млрд. 
лв. дивидент на държавата 
за 2006 г., съобщиха от дру-
жеството. Печалбата през 
2006 г. е била 5 млн. лв. 
През 2007 и 2008 г. положи-
телният финансов резултат 
е 10 млн. лв., а инвестиции-
те в модернизация на базата 
и дейността на панаира са 
23 млн. лв., информират от-
там. В Пловдивския панаир 
акционерното участие на 
държавата е 41.9% 

Така, като теглим чертата, 
в бюджета ще постъпят 
близо 6.2  млрд. лв. свежи 
пари от дивиденти. 

В антикризисните мерки 
на правителството е записа-
но, че се очаква да постъпят 
26 млн. лв. приходи от ди-
виденти.

Биляна вачева
 Пловдивският панаир ще преведе на държавата 

близо 1.4 млрд. лв.                                снимка емилия косТадинова 

▶

Това е 
принизяване 
на 

конституционната 
фигура на ветото

Лютви Местан, 
зам.-председател на ПГ на дПс

снимка марина анГелова
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Украйна обмисля сливане между 
„Нафтогаз” и руската „Газпром”

Проектът е изгоден  
и за двете бивши  
съветски републики

Украйна е заинтересована 
от съвместен проект меж-
ду държавната енергийна 
компания „Нафтогаз Украй-
ни” и руската OAO „Газ- 
пром”, което може да включ-
ва и размяна на активи, заяви 
министър-председателят на 
страната Микола Азаров. 

интерес 
Руският премиер Владимир 
Путин предложи сливане 
между монополиста „Газ-

пром” и „Нафтогаз”  на сре-
ща с Азаров на 30 април. В 
момента около 80% от ру-
ския газ за Европа се транзи-
тира от „Нафтогаз” по мрежа 
от времето на Съветския съ-
юз и Русия иска да установи 
контрол над нея. 

„Украйна има интерес да 
получи достъп до газови-
те и петролните резерви 
на Русия, тъй като нямаме 
много собствени залежи”, 
заяви Азаров в интервю от 
Люксембург. „Руските ни 
колеги пък са заинтересова-
ни от нашата транспортна 
система и нейното модер-
низиране.”

Окончателното решение 
обаче ще бъде взето, когато 
се постигне взаимноизго-
ден компромис. 

Капацитет 
През „Нафтогаз” понастоя-
щем минават 100 млрд. куб. 
м газ на година. Общият 
капацитет е 142 млрд. куб. 
м от синьото гориво на го-
дина. Украйна иска Русия и 
ЕС съвместно да помогнат 
за осъвременяване на мре-
жата, което ще струва към 
4 млрд. USD. 

Курс на действие
Украйна се беше отдалечила 

в политиката си от Русия по 
времето на Виктор Юшчен-
ко. Но след избора на Вик-
тор Янукович за президент 
през февруари тази година 
търси сближаване с Руската 
федерация.  Преди два месе-
ца в Киев Путин предложи 
създаването на ядрен енер-
гиен холдинг между двете 
бивши съветски републики. 
Предложението дойде след 
решение Русия да намали 
цената на газа за Украйна 
с 30% до 2019 г. Янукович 
обаче не пренебрегва и за-
падните си съседи и иска 
по-тесни връзки и с 27-те 
страни от ЕС.

Франция вдига 
възрастта за 
пенсиониране
Мярката е опит да се 
запълнят липсите в 
бюджета

Правителството на Фран-
ция обяви, че ще вдигне 
възрастта за пенсиониране 
на 62 години и ще увеличи 
данъците върху капитала в 
опит да запълни липсващи-
те средства в пенсионната 
система и да задържи ви-
сокия кредитен рейтинг на 
страната. 

Реформа 
До 2018 г. ще нараства 
постепенно възрастта за 
получаване на пенсия от 
сегашните 60 на 62 години 
и осигурителен стаж от 
40.5 на 41.5 години, обяви 
министърът на труда Ерик 
Вьорт на пресконференция 
вчера. Реформата е нало-
жителна, коментира той. 
Всички наши европейски 
партньори работят повече 
и ние не може да правим 
изключение. 

С реформата в пенсион-
ната система към по-късно 
напускане на работа Фран-
ция се присъединява към 

европейските страни като 
Германия, Испания и Ита-
лия, които вече предприеха 
мерки в тази насока зара-
ди прогнози за по-дълъг 
живот на населението и 
намаляваща смъртност при 
ражданията. 

Загубите в пенсионния 
фонд на страната през тази 
година по изчисления на 
правителството ще възлязат 
на 10.7 млрд. EUR, след ка-
то миналата година те бяха 
8.2 млрд. EUR и 5.6 млрд. 
EUR през 2008 г. 

Приходи 
Увеличаването на въз-
растта за пенсиониране 
ще спести 19 млрд. EUR  
до 2018 г. Предвиденото 
увеличение на данъците 
върху облагаемия капитал 
с 1% до 41% се очаква да 
донесе в хазната 3.7 млрд. 
EUR. Промените са опит 
на Франция да запълни 
дупката в бюджета, която 
за миналата година е 7.5%  
от БВП. 

Проектът трябва да бъде 
одобрен от кабинета след-
ващия месец и от парла-
мента през септември.

Русия иска да строи „Силиконова долина”
Страната търси  
помощ от Запада  
за въвеждането на 
високи технологии

Руският президент Дмитрий 
Медведев смята да отправи 
своята молба за чужди ин-
вестиции и технологии ди-
ректно към Microsoft Corp., 
Citigroup Inc. и Nokia Oyj 
по време на срещата на 
бизнес ръководители от 17 

1.6
▶ процента е ръстът  
на инфлацията  
през май  
в сравнение  
със същия  
месец година по-рано

до 19 юни, на която той 
ще бъде домакин в Санкт 
Петербург.

Година и половина преди 
това по време на Световния 
икономически форум в Да-
вос министър-председателят 
Владимир Путин отхвърли 
предложението на главния 
изпълнителен директор 
на Dell Inc. да предостави 
помощ на компютърната 
индустрия на Русия. Сега 
Медведев търси помощ за 

изграждане на руска „Сили-
конова долина”.

Зависимостта на страната 
от природни богатства дове-
де до най-голямото свиване 
на икономиката сред въз-
никващите пазари през ми-
налата година с рекордните 
7.9%. За сравнение Китай 
отбеляза растеж от 8.7% за 
същия период. Тази зависи-
мост ограничава амбициите 
на Москва, коментира Мед-
ведев миналата година.

Потребителското 
доверие на  
Острова намалява
Безработицата също 
отчита слабо намаля-
ване за трите месеца 
до април

През май потребителското 
доверие във Великобри-
тания падна най-много от 
юли 2008 г. и това отразява 
песимизма на британците 
относно икономиката, по-
казват данни от Nationwide 
Building Society. 

Показатели 
Индексът е загубил 10 пунк-
та до 65 пункта спрямо ап-
рил и така изтрива по-го-
ляма част от нарастването 
си през последните десет 
месеца. Показателят, който 
измерва очакванията в ико-
номиката през следващите 
шест месеца, е паднал с 12 
пункта до 93. 

Негативните новини, 
свързани с резултата от из-
борите в страната на 6 май, 

дълговата криза в Европа 
и ревизията на бюджета, 
която би трябвало да бъ-
де оповестена следващата 
седмица, правят жители-
те на Острова несигурни. 
Профсъюзите предричат, че 
съкращенията в разходната 
част на бюджета ще отсла-
бят икономиката и ще до-
ведат до загуба на стотици 
хиляди работни места.

Заетост 
Безработицата в страната се 
е увеличила до 7.9% за трите 
месеца до края на април в 
сравнение с 7.8% през пре-
дишния тримесечен период 
от ноември до януари, по-
казват официалните данни от 
вчера. Броят на безработните 
се е увеличил с 23 000 до 2.47 
млн. души. Ако се сравнява с 
трите месеца от началото на 
годината - от януари до март, 
когато безработните бяха 
2.51 млн. души, безработи-
цата слабо намалява.

Центърът на програмата, 
инициирана от Медведев, е 
Сколково, квартал на Мос-
ква, където да се изгради 
копие на калифорнийска-
та Силиконова долина. За 
начинанието, което трябва 
да приключи до 2015 г., 
са предвидени 110.5 млрд. 
рубли (3.5 млрд. USD), 
съобщава вестник „Ведо-
мости”, позовавайки се на 
проекта за държавния бю-
джет за 2011 г. 

Инфлацията в страните от еврозоната  
продължава да расте през май
Нарастването е с 0.1% 
спрямо предния месец
Потребителските цени в 
16-те страни с единната 
валута са се покачили през 
май с най-голям темп през 
последните 18 месеца. Во-
дещи са алкохолът, цигари-
те и транспортните услуги, 
които са нараснали най-
много, показват данни на 

статистическата агенция 
Евростат от вчера. 

Цените на потребител-
ските стоки през май са се 
увеличили с 0.1% спрямо 
април и с 1.6% спрямо май 
година по-рано. През април 
увеличението беше с 0.5% 
на месечна база и с 1.5% на 
годишна основа. 

Макар че цените растат 
през последните години, 

инфлацията остава доста 
под заложеното от Европей-
ската централна банка от 
2%. Нейният председател 
Жан-Клод Трише обяви в 
началото на юни, че очаква 
тя да остане умерена през 
следващите 18 месеца. Това 
ще позволи на европейската 
банка да остави основната 
лихва на рекордното ниво 
от 1%. 

Министърът на труда Ерик вьорт смята, че Фран-
ция не трябва да прави изключение от останалите 
европейски страни по отношение на пенсионирането 

▶

снимки  reuters

Министър-председателят на Украйна Микола Азаров заяви, че страната му ще спечели от достъп до пе-
тролните залежи на Русия
▶
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Вече 4% от продажбите на 
веригите са собствени марки
Популярността на собст-
вените марки на големите 
търговски вериги у нас, 
т.нар. private labels, расте, 
макар и все още те да не 
представляват голям дял 
от продажбите. Проучва-
ния сред потребителите 
у нас показват, че собст-
вените марки на вериги-
те формират около 4% от 
покупките им, стана ясно 
на икономическия форум 
„Храни и напитки”, който 
се провежда в София. Това 
ни прави съпоставими със 
страни като Сърбия и Ру-
сия, но далеч след развити 
икономики, където този 
процент е около 20.

Разпознаваемост
Изследване на маркетин-
говата агенция AC Nielsen 
обаче показва, че само за го-
дина познатостта на собст-

вените марки на търгов-
ските вериги е нараснала с 
около 20 процентни пункта, 
съобщи Кремена Радулова, 
мениджър „Продажби” в 
AC Nielsen България. Най-
разпознаваема у нас е мар-
ката „Аро” на веригата „Ме-
тро”, следвана от „Клевър” 
на „Билла” и едноименната 
марка на ЦБА. 

Продукти
Все повече потребители 
смятат, че е задължител-
но една търговска верига 
да продава свои марки, в 
които съчетава качество и 
ниска цена. В България в 
момента се купуват най-
много основни храни с 
марката на търговеца като 
брашно, ориз, макароне-
ни изделия, следвани от 
консервираните храни и 
млечните продукти.

КомПании 
и ПазаРи
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Големите търговци отново обявиха, че нямат господстващо  
положение на пазара

Започнали като нискоце-
нова алтернатива на мар-
ковите стоки през 60-те 
години, собствените марки 
на търговските вериги ве-
че се борят за качество и 
някои от тях влизат във ви-
сокия ценови сегмент. Все 
пак стоките под собствена 
марка не може да изместят 
лидерите, независимо че 
цените им са 20 до 40% по-
ниски, казва Радулова. Те 
по-скоро вземат от дела на 
небрандираните продукти.

За търговците собствени-
те марки носят по-голяма 
рентабилност на продаж-
бите за сметка на маржа.

За производителите пре-
димството да работят под 
марката на търговеца са 
спестените разходи за мар-
кетинг и доставка. В също-
то време производителите 
влизат в конкуренция със 

Ваучери 
Cheque dejeuner  
с 36%  
пазарен дял   
Операторът на ваучери за 
храна Cheque dejeuner е 
лидер на този пазар в Бъл-
гария с дял от 36%, заяви 
генералният директор 
Чавдар Ваклев. В стра-
ната работят 16 ваучерни 

оператора. Искаме либе-
рализация на пазара, само 
България от страните в ЕС 
е въвела квота за достъ-
па до тази система, заяви 
Ваклев. 
В резултат на тази квота 
само 260 хил. българи 
може да се възползват от 
пазаруването с ваучери, за 
които не се дължат данъци 

и осигуровки. Максимал-
ният размер на месечния 
ваучер, с който може да се 
пазарува храна от опреде-
лени магазини, е 60 лв. В 
много европейски страни 
ваучерите са с по-широко 
приложение - за интернет, 
за култура, образование и 
други целеви нужди, заяви 
Ваклев.

своите марки, от което гу-
бят пазарни позиции.

На форума отново тър-
говци и производители 
сблъскаха претенциите си. 
Търговските вериги злоу-
потребяват с господства-

щото си положение, заяви 
Кирил Вътев, собственик 
на „Тандем”. „Те ни поста-
вят все по-сложни условия 
за достъп до магазините 
им и все по-високи вход-
ни такси”, каза той. „Няма 

господстващо положение - 
пазарът е в съотношение 70 
към 30 в полза на малките 
магазини”, заяви Емилиян 
Абаджиев, изпълнителен 
директор на „Метро”.

мила Кисьова

Производителите нямат 
шанс да присъстват на въ-
трешния пазар без веригите. 
Те стопиха малките магази-
ни. Европейската асоциация 
на хранителната индустрия 
излезе с протест за зло-
употребата на големите 
вериги с господстващото им 
положение. Производители-
те питат как ще продължи 
работата с веригите, които 
постоянно усложняват ус-
ловията и вдигат входните 

Как ще работим заедно?

В моя бранш 
всички ин-

вестиции са с кре-
дити, а отложените 
плащания, на които 
ни принуждават ве-
ригите, ни връщат 
при банките

Кирил Вътев,
собственик на „Тандем”

такси. Големите са големи 
с парите на доставчиците. 
Всички активности в мага-
зините се правят с пари от 
доставчиците. 

В моя бранш всички 
инвестиции са правени с 
кредити от банките, а отло-
жените плащания, на които 
ни принуждават веригите, 
отново ни пращат в бан-
ките, докато веригите там 
депозират нашите пари.

Има опити търговци-
те да се представят като 
лошите, които подтикват 
производството на евтина 
продукция. Това е лъжа. 
Търговските вериги по-
криват всички сегменти на 
пазара. 
Ако в България има на-
истина модерен и висо-
котехнологичен сектор, 
който работи по евро-
пейски стандарти, това е 
търговията.  Българският 
потребител наистина има 

Някой се опитва да изкара 
големите търговци лоши

Търговията 
на едро на-

сърчава конкурен-
цията

Емилиян абаджиев,
председател на УС  
на Националната асоциация  
за външна реклама

избор. Търговията на едро 
насърчава конкуренцията. 
Вярно е, че това е добре за 
потребителите, но е и на-
тиск за доставчиците. 

Преди години обаче има-
ше по 100-200% маржове, 
нещо, което го няма никъ-
де по света. Освен това ние 
контролираме качеството 
на продуктите, които про-
даваме, от тяхното произ-
водство до продажбата - а 
това струва пари. 

„Билла” чака 8% ръст в оборота 
Компанията  
отваря три нови  
магазина 
„Билла” предвижда да 
постигне повишаване на 
оборота между 7 и 8% 
до края на 2010 г. спрямо  
предходната. Това обяви 
при откриването на собст-
вения логистичен център на 
компанията в Елин Пелин 
Емил Стефанов, изпълни-
телен директор на „Билла 
България”. От началото на 
2010 г. дружеството отчита 
ръст на посетителите. Те са 
се увеличили през първите 
шест месеца до 140 хил. 
души дневно спрямо 87 хил. 
души година по-рано. 

Планове
Търговската верига плани-
ра да отвори три нови ма-
газина до края на месеца. 
До края на годината дру-
жеството има намерение 
да изгради още 10 обекта. 
Инвестицията, която ком-
панията е предвидила да 
направи в тяхното стро-
ителство, е над 65 млн. 
лв. За периода от 2011 до 
2014 г. инвестициите, кои-
то дружеството планира да 

направи, са между 65 и 71 
млн. лв. годишно. 

Логистика
В логистичния център в 
Елин Пелин компанията 
е вложила 23 млн. лв. и 
предвижда инвестицията 
да се възвърне за пери-
од между 8 и 10 години. 
Логистичният център ще 
намали разходите за съхра-

нение и разпространение 
между 3 и 5%, каза Емил 
Стефанов. 

Локацията е най-подхо-
дяща за изграждането на 
складовата база, защото се 
намира между магистра-
лите „Тракия” и „Хемус”. 
Това е най-доброто място 
за зареждане на Северна и 
Южна България.

николета Цветкова

министър-председателят Бойко Борисов, Вернер 
Вутчер, член на УС на Rewe International, и Емил Сте-
фанов, изп. дир. на „Билла” за България и Румъния  (от 
ляво на дясно), откриха първия логистичен център на 
търговската верига                                            СНимка БоБи Тошев

▶

Познатост на собствените марки на търговските вериги 
(% от анкетирани потребители)

Аро �„Метро”� 

Клевър �„Билла”� 

ЦБА 

Произведено за „Кауфланд”

ФФ �„Фантастико”� 

Мистър Пикс �„Пикадили”� 
Източник: AC Nielsen
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Лизингът на недвижимото 
имущество е единствени-
ят, който се увеличава, 
според статистиката на 
Българска народна банка. 
Пазарният му дял у нас 
е 10% в края на първото 
тримесечие на 2010 г., 
а година по-рано е бил 
8.2%. Истината обаче е, 
че сделките за лизинг на 
недвижимо имущество са 
застинали. Мениджърите 
на лизингови компании у 
нас дори обясняват, че ще 
са нужни поне 10 години, 
за да се върне той на ни-

вата преди кризата.
„В момента няма инте-

рес към този сегмент от 
лизинговите продукти”, 
обясни Борислав Тодоров, 
управител на „Кюн Ли-
зинг”.

„За мащабите на бъл-
гарския лизингов пазар 
една или няколко по-голе-
ми сделки с имоти може 
сериозно да повлияят на 
статистиката”, коментира 
Борис Станимиров, на-
чалник отдел „Лизинг на 
недвижимо имущество” в 
„УниКредит Лизинг”. 

обяснение
Как при това свито по-
требление статистиката 
отчита ръст на лизингови-
те сделки? Обяснението е 
просто.

„Една от причините да 
има ръст при лизинга на 
недвижимо имущество е, 
че сделките се осчетово-
дяват като нови, когато се 
приключи лизинговият 
договор”, обясни Теодор 
Маринов, съпредседател 
на Българската асоциация 
за лизинг. По думите му е 
възможно ръстът да е в ре-

зултат на осчетоводяване на 
инвестиции, които са започ-
нали много преди това. „В 
момента има добри оферти 
за финансиране на недви-
жими имоти чрез лизинг. На 
фона на малките обеми не е 
трудно да се постигне уве-
личение с малко сделки”, 
допълни той. Относител-
ният дял на недвижимите 
имоти се увеличава по-ско-
ро поради силния спад при 
останалите активи.

пресечна точка
„Много често интересът 

на клиентите се различава 
от този на лизингодатели-
те”, обясни Тодоров. Той 
посочи, че интересът на 
клиентите към курортите 
е висок, но от страна на 
лизингодателите е малък. 
Сега се финансира пре-
димно лизинг, който цели 
сградата да бъде използ-
вана за производствени 
цели. Тук се крие и обяс-
нението за малките обеми, 
които са реализирани при 
лизинга на недвижимо 
имущество - новите ин-
вестиции са малко, защо-

то икономиката се развива 
много слабо. 

По думите на Констан-
тинос Френдзос от „Пи-
реос Лизинг България” в 
момента се купуват офис 
сгради, производствени и 
търговски сгради и скла-
дове. „Офис площите и 
търговските обекти са пре-
димно в големите градове, 
логистичните центрове - в 
региони с удобна транс-
портна комуникация, а 
индустриалните сгради -  
в зависимост от специфи-
ката на производството и 

Спадът в цените провокира интереса на купувачите единствено към производствени и търговски 
сгради и складове 

Лизингът на недвижимости е замръзнал

Технология
Програма 
следи градския 
транспорт  
Софтуерната компания 
„Сирма Мобайл” създаде 
приложение за мобилни 
телефони, с което потре-
бителите ще имат достъп 
до пълна информация 
за градския транспорт. 

Тя включва местополо-
жението на автобусните 
спирки, разстоянието 
и пътя до тях, както и 
времето на пристигане 
на автобуси, трамваи, 
тролейбуси и метро. Про-
грамата се нарича „Соф-
спирка”. Приложението 
работи посредством GPS 
модули, които помагат за 
определяне на точното 
местоположение на по-

требителите. След което 
техният телефон получа-
ва информация от сървър 
на „Сирма Мобайл” за 
местоположението на 
спирките и това на авто-
бусите от градския транс-
порт. Компанията ще 
участва със „Софспирка” 
в конкурса на „М-Тел” 
за създаване на Android 
базирани приложения с 
локален характер.

Q� ���� Q� ���� Q� ���� Q� ���� Q� ����

Недвижимо имущество

Леки автомобили

Машини, съоръжения и
индустриално оборудване

Обем на лизинговите вземания, в хил. лв.

Промяна
Ръст в земята 
от портфейла на 
„Агро финанс”  
Акционерното 
дружество 
със специална 
инвестиционна 
цел „Агро финанс” 
вече притежава 129 
288 дка земеделска 

земя, показва 
месечният бюлетин на 
дружеството. За петте 
месеца от началото на 
годината компанията 
е придобила 2851 дка 
земеделска земя.
През май 2010 г. 
дружеството е отдало 
под наем  85% от 
притежаваните земи. 
Средното плащане по 
аренда е 21 лв./дка за 

стопанската 2009-2010 г.
Близо 90% от 
придобитата земеделска 
земя е в три от шестте 
района на страната 
- Северозападен, 
Северен Централен и 
Североизточен. По над 
20 хил. дка има фондът 
в областите Монтана и 
Плевен, а между 10 и 
20 хил. дка - в област 
Враца.
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Спадът в цените провокира интереса на купувачите единствено към производствени и търговски 
сгради и складове 

Лизингът на недвижимости е замръзнал Сделките за недвижими 
имоти са бутикови
Лизингът на недви-
жими имоти е бутиков 
сегмент от портфейлите. 
Ръстът, който отчита ста-
тистиката за момента, се 
дължи на това, че догово-
рите, сключени преди ня-
колко години, са финали-
зирани сега. Компаниите 
ги отчитат в момента и е 
нормално да има увели-
чение. Увеличението не е 
заради нови договори. 

В момента няма 
интерес към този 
сегмент от лизинговите 
продукти, но това ще се 
промени. Въпреки че ще 
има раздвижване, то няма 
да достигне нивата от 
2007-2008 г. В следващите 
9 месеца ще има увели-
чение, като то ще бъде 
основно при лизинга на 

 В следващи-
те 9 месеца 

ще има увеличение, 
като то ще бъде ос-
новно при лизинга 
на производствени 
площи

Борислав Тодоров, 
управител на „Кюн Лизинг”

Мнение
Лизингът на 
недвижими имоти 
ще се увеличава 
Лизингът на недвижимо 
имущество има потенциал 
за растеж особено в сегмен-
та за корпоративни клиенти, 
тъй като предлага някои об-
лекчения за тях. Той обаче е 
нещо ново на пазара и очак-

вам да придобие по-голяма 
популярност.  Напоследък 
сделки за обратен лизинг на 
собствени недвижими имоти 
стават доста желани поради 
това, че чрез тях компаниите 
имат възможност да подо-
брят паричните си потоци и 
да разполагат с допълнител-
ни свободни средства. 

константинос Френдзос,  
изпълнителен директор  

на „Пиреос Лизинг България”  

почти няма необслуж-
вани договори, защото 
лизинговите компании 
бяха много консервативни 
в предходните години. 
Друга причина е, че само-
участието на лизингопо-
лучателите е по-голямо - в 
някои случаи стига и 50% 
и това ги мотивира да 
правят всичко възможно 
да реализират сделките 
си. 

Лизингът ще обърне 
тенденцията и ще има 
раздвижване, но ще бъде 
най-вече при движими-
те вещи. Секторът на 
недвижимите имоти ще се 
„отлепи” от дъното след 
около 1-1.5 години, но 
до пълно възстановяване 
ще се стигне чак след 10 
години. 

Единична сделка с имоти може 
да повлияе на статистиката
Поради спада при 
другите активи се уве-
личи делът на недви-
жимите имоти

Господин Станимиров, 
статистиката отчита 
ръст единствено при 
лизинга на недвижимо 
имущество. реален ли е 
той?

- Не може да се говори за 
сериозен скок в лизингови-
те продажби на недвижи-
ми имоти. В нашата сфера 
сделките се работят поняко-
га с месеци, но кризата тук 
е вече две години, така че не 
бих казал, че се движим по 
инерция. По-скоро поради 
силния спад при останали-
те активи относителният 
дял на недвижимите имоти 
се увеличава. За мащабите 
на българския лизингов па-
зар една или няколко по-го-
леми сделки с имоти може 
сериозно да повлияят на 
статистиката. 

има ли интерес към 
лизинг на недвижимо 
имущество?

- В момента много фир-
ми, които ползват офиси и 
производствени площи под 
наем, се възползват от спа-
да на цените, за да закупят 
имоти за своята дейност. 
Лизинговото финансиране 
е много подходящо за тази 
цел. Актуалните преди кри-
зата предприемачески про-
екти на строителство с цел  

▶

▶

Цитат

Данните от 
статистиката може 

да се дължат на единична 
сделка

 Теодор маринов, съпредседател на Българската 
асоциация за лизинг

Блиц: Борис Станимиров, началник-отдел „Лизинг на 
недвижими имоти” в „УниКредит Лизинг” 

последваща продажба или 
отдаване под наем се от-
дръпнаха и изчакват. Много 
фирми изпитват остра нуж-
да от оборотни средства и 
имат интерес към обратен 
лизинг на имоти. 

как прогнозирате, 
че ще се развива този 
сегмент от лизинга през 
следващите месеци?

- Онази част от реалния 
сектор, която не е тежко 
засегната от кризата, ще 
продължи да търси финан-
сиране за бизнес имоти. 
Това са производителите 
и търговците на бързообо-
ротни стоки, храни и проду-
кти от първа необходимост.  
Очаквам да се сключат 
сделки за имоти и от фир-
ми, които изкупуват или се 
сливат със свои конкуренти. 
По-бавно ще се възстанови 
пазарът за строителните 
предприемачи.

каква е частта на не-

▶

▶

обслужваните лизингови 
договори при недвижимо-
то имущество?

- Все още не можем да 
говорим за трайно необ-
служване на лизингови 
договори. Клиентите имат 
финансови затруднения, 
забавят плащания и търсят 
предоговаряне на условия -  
най-вече удължаване на 
сроковете, което ще намали 
месечната вноска. Собст-
вената им инвестиция в 
лизинговите имоти обаче е 
прекалено голяма, за да си 
позволят да я занемарят. По 
правило тя засяга основния 
им бизнес. 

има ли конкуренция 
между лизинга на недви-
жимо имущество и бан-
ковите продукти (бизнес 
и ипотечни кредити)?

- Не бих казал. Профилът 
на двата типа финансира-
не е различен. Лизингът 
предлага дългосрочно фи-
нансиране с хоризонт 10-15 
и повече години за страте-
гическо разширяване на 
бизнеса. Банковото креди-
тиране е по-краткосрочно 
и е насочено повече към 
непосредствените финан-
сови нужди на клиента. 
Нямаме конкуренция и при 
ипотечните кредити, до-
колкото с тях се купуват 
предимно жилища за граж-
дани, каквито лизинговите 
компании за момента не 
финансират.

радослава Димитрова

▶

производствени площи. 
Причината е, че икономи-
ката започва да се раз-
движва, което ще се отрази 
на забавените инвестиции. 

При лизинга на 
недвижимо имущество 

работната ръка”, коменти-
ра Станимиров от „Уни-
Кредит Лизинг”.

Сигурност
Освен че сви реалните 
сделки, кризата увеличи 
необслужваните лизинго-
ви договори двойно и в 
края на първото тримесе-
чие те са 16.8% от общо 
сключените. 

Делът на лизингите на 
недвижимо имущество 
обаче е най-малък, ко-
ментираха мениджъри 
на лизингови компании. 

Причината е, че собстве-
ното участие е по-голямо 
и в някои случаи дори 
достига 50%. „Върнатите 
лизинги в този сегмент 
от портфейла са много 
малко и са най-често от 
нереализирани сделки с 
недвижими имоти. Собст-
веното участие мотивира 
лизингополучателите да 
правят всичко възможно, 
за да реализират сделките 
си”, посочи Тодоров.

Движение напред
Мениджърите на лизинго-

ви компании са оптимисти 
за бизнеса си в краткосро-
чен план. 

„В следващите 9 месе-
ца ще има увеличение на 
договорите за лизинг на 
недвижимо имущество, 
основно за производстве-
ни площи”, обясни упра-
вителят на „Кюн Лизинг”. 
По думите му роля ще 
изиграе размразяването 
на инвестиции у нас. Този 
вид актив има голям по-
тенциал за растеж, твърди 
и Френдзос.

радослава Димитрова  

СнимКа БоБи тошев
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Осем фирми 
бяха отрязани 
от конкурса за 
надзор на Лот 3

Ценовите оферти на две 
компании и два консорциу-
ма бяха отворени в Агенция 
“Пътна инфраструктура” 
(АПИ). Предложенията на 
останалите осем участника 
не бяха оповестени. Това 
означава, че те няма да про-
дължат в надпреварата за 
строителен надзор на Лот 
3 (Нова Загора - Ямбол) от 
магистрала “Тракия”. За 
изпълнение на поръчката 
“Рутекс” предлага 919 919 
хил. лв., “Пътинвестинже-
неринг”, която ще изпъл-
нява надзора на Лот 2, дава 
1.049 млн. лв. Офертите 
на сдружение “Тракия” и 
обединение “Т7/СИНК” са 
съответно 989 хил. и 897.7 
хил. лв. В 14-дневен срок 
комисията трябва да излезе 

Предложените цени на 
останалите 4 участника в 
надпреварата варират между 
898 хил. и 1.049 млн. лв.

с решение за победител и с 
обяснение за отстранените 
участници.

Сравнение
Строителният надзор на 
участъка между Стара За-
гора и Нова Загора бе спе-
челен от “Пътинвестин-
женеринг”. Тогава сумата, 
която компанията пред-
ложи, бе 1.124 млн. лв. В 
предната надпревара це-
ните варираха между 940 
хил. лв. и 2.178 млн. лв. 
Тогава в търга участваха 8 
компании и консорциума. 
Агенцията не допусна до 
участие 4 от тях и техни-
те предложения не бяха 
отворени. Компаниите с 
оповестени предложения 
бяха: “ММЛ-ТК”, “ДЗЗД 

Виа Тракия”, “Рутекс” и 
Обединение “Национални 
транспортни оси”. От тях 
само “Виа Тракия” не взе 
участие в търга за Лот 3. 

предстоящо
АПИ обяви началото на 
конкурс и за строителен 
надзор на Лот 4 от автома-
гистрала “Тракия” преди 
два дни. Прогнозната об-
ща стойност за строител-
ния надзор се оценява на 
3.4 млн. лв. Желаещите да 
участват имат само 4 дни, 
за да подадат документи. 
При избора на изпълни-
тел най-голяма тежест ще 
имат предложената цена 
без ДДС, както и размерът 
на неустойката.

николета Цветкова

FedEx очаква по-малка печалба заради разходите
Компанията отчете 
696 млн. USD печалба 
за тримесечието до 
края на май

Най-големият авиопре-
возвач на товари в света 
FedEx обяви, че по-висо-
ките трудови разходи ще 
се отразят на печалбата 
му за текущата финансова 
година, която започва от 
юни. Компанията прогно-
зира печалба от 4.40-5 
USD на акция, което е под 
очакванията.

повече разходи
По-големите пенсионни 
разходи, свързани с възоб-
новените вноски за слу-
жителите след кризата, са 
причината за понижените 
очаквания. Увеличението 
на печалбата ще бъде огра-
ничено от разходите за труд 
и поддръжка на авиопарка в 
допълнение към очаквания 
ръст на разходите за здраве-
опазване, каза главният фи-
нансов директор на FedEx 
Алан Граф.

За изтеклото в края на май 
четвърто тримесечие компа-

нията отчете печалба от 696 
млн. USD (1.33 USD на ак-
ция) в сравнение със загуба 
от 849 млн. USD (2.82 USD 
на акция) за същия период 
на миналата година. 

неоснователен  
песимизъм
Приходите на FedEx нарас-
наха с 20% и достигнаха 
9.43 млрд. USD. Това се 
дължи основно на възстано-
вяването на световната ико-
номика и нарастването на 
превозваните обеми. Ръстът 
на промишленото производ-

ство и световната търговия 
увеличават търсенето на ус-
лугите ни, каза Граф.

Хората нямат основание 
да бъдат песимисти, тъй 
като превозите на стоки се 
увеличават, посочи главни-
ят изпълнителен директор 
Фредерик Смит. Очакваме 
търсенето да продължи да 
нараства с подобряване на 
икономическите условия в 
света, добави той. Промиш-
леното производство, от ко-
ето пряко зависят поръчките 
на FedEx, ще се увеличи 
с 5%.

Обама поиска фонд 
за щетите от BP
Правителството 
вдигна оценката си 
за теча в залива на 60 
хил. барела на ден

Петролната компания BP 
ще плати всички щети, 
причинени от нейната 
“безотговорност”, заяви 
президентът на САЩ Ба-
рак Обама в специално 
телевизионно обръщение 
във вторник вечерта. Пра-
вителството на САЩ е ре-
шено да възстанови край-
брежието на Мексиканския 
залив, обясни той.

Всички средства
Ще се борим с петролния 
разлив с всички възможни 
средства. Ще накараме BP 
да плати за щетите, които 
е причинила, и ще вземем 
необходимите мерки да 
помогнем на района око-
ло залива и на хората там 
да се възстановят от тази 
трагедия, посочи Обама. 
Президентът използва слу-
чая да подчертае и нуж-
дата от законодателство 
за насърчаване на чистата 
енергия, което да намали 
зависимостта на страната 
от петрола.

Безотговорност
BP трябва да задели необ-
ходимите средства за ком-
пенсиране на работниците 
и собствениците на ком-
пании, засегнати от без-
отговорното й отношение, 
каза президентът вчера на 
среща с председателя на 
BP Карл-Хенрик Сванберг 
и главния изпълнителен 
директор Тони Хейуърд 
в Белия дом. Петролният 
разлив сви риболова в ра-
йона на Мексиканския за-
лив с цели 37%, а добивът 
на нефт в морето намаля 
наполовина. Замърсени са 
225 км от крайбрежието 
между Луизиана и Фло-
рида.

ревизия
Междувременно прави-
телството ревизира оцен-
ката си за количеството 
петрол, което се излива в 
морето след взривяването 
на платформата Deepwater 
Horizon на BP от 35 хил. 
на 60 хил. барела на ден. 
Това е петото вдигане на 

оценката, която започна от 
1000 барела на ден. Спо-
ред последните числа в 
Мексиканския залив до-
сега трябва да са изтекли 
1.99 млн. барела. Така ин-
цидентът вече изпревари 
най-голямата екологична 
катастрофа в САЩ досега -  
изтичането на 262 хил. 
барела петрол от танкера 
Exxon Valdez през 1989 г.

планове
През следващите няколко 
седмици BP ще улавя 90% 
от изтичащия нефт, каза 
Обама. След като бъдат 
направени резервни сон-
дажи, до края на лятото из-
тичането ще бъде напълно 
прекратено.

Благородна Йорданова, председател на комисията, отвори публично ценовите 
оферти   снимка боби тошев

▶

37
▶ процента е намалял 
риболовът в мексикан-
ския залив в резултат 
на петролните замърся-
вания

председателят на BP Карл-Хенрик Сванберг (от-
пред) и главният изпълнителен директор Тони 
Хейуърд пристигнаха в Белия дом, за да обсъдят 
бъдещите си действия с президента  снимка reuters

▶

1.99
▶ млн. барела петрол 
са изтекли досега в 
мексиканския залив 
от аварията през 
април

 резултатите на FedEx зависят пряко от промиш-
леното производство и икономическите условия 
 снимка bloomberg

▶



Автомобилният про-
изводител ще получи 
подкрепа от компани-
ята майка GM

Opel/Vauxhall се отказа да 
чака решение за правител-
ствена помощ и обяви, че ще 
финансира петгодишната си 
програма с помощ от компа-
нията майка General Motors. 
Европейското подразделение 
на автомобилния производи-
тел вече не търси помощ от 
европейските страни и само 
ще осигури необходимите 11 
млрд. EUR за плана, казаха от 
компанията.

Съдействие
Преди седмица германското 
правителство отхвърли мол-
бата на Opel за помощ от 1.1 
млрд. EUR. Компанията мо-
же да разчита на съдействие 
от германските провинции, 
където има заводи, както 
и от страна на Испания и 
Великобритания. Въпреки 
това Opel заяви, че не може 
да си позволи да губи повече 
време за преговори. 

Напред
Трябва да продължим на-
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Opel се отказа да чака 
правителствена помощ

Ипотечните гиганти 
не отговарят на усло-
вието за минимална 
цена на книжата

Американските ипотеч-
ни гиганти Fannie Mae и 
Freddie Mac ще свалят ак-
циите си от Нюйоркската 
фондова борса. Федерал-
ната агенция за жилищно 
кредитиране, която се явя-
ва синдик на компаниите, 
ги е инструктирала да се 
делистнат заради борсо-
вите изисквания цената на 
книжата да не пада под 1 
USD. Компаниите ще про-
дължат да се търгуват, но 
на извънборсовия пазар.

Акциите на Freddie се 
очаква да бъдат свалени 
от търговия около 8 юли. 
Fannie ще се делистне и от 
Чикагската фондова борса.

отражение
Решението не е изнена-
да, тъй като кризата на 
жилищния пазар в САЩ 
нанесе сериозни загуби на 
двете компании и се отрази 
на акциите им. Книжата на 
Fannie са се търгували при 
средна цена под 1 USD за 

Fannie и Freddie свалят 
акциите си от борсата

пред, каза президентът на 
GM за Европа и председател 
на Opel/Vauxhall Ник Райли. 
Не можем да си позволим 
несигурни планове за фи-
нансиране и нови продължи-
телни и сложни преговори в 
момент, когато трябва да ин-
вестираме в нови продукти и 
технологии, добави той.

Добри резултати
Opel все още се нуждае от 
въпросната сума, каза Рай-
ли. Финансовите резултати 

на GM обаче се подобряват 
и компанията майка реши 
да подпомогне възстановя-
ването на Opel. Миналия 
месец GM отчете печалба 
от 865 млн. USD за първото 
тримесечие на годината. Ев-
ропейското подразделение 
излезе на загуба от 500 млн. 
USD. Свиването на разходи-
те и съкращенията в Opel не 
са свързани с получаването 
на помощ и програмата ще 
продължи да се изпълнява, 
каза Райли.

последните 30 сесии. Съ-
гласно борсовите правила 
компанията трябва или да 
предприеме действия за 
вдигане на цената, или да 
бъде свалена от търговия. 

подкрепа
Досега правителството на 
САЩ е наляло 145 млрд. 
USD в двете компании ка-
то част от плана за спася-
ването им. Fannie и Freddie 

бяха създадени от Кон-
греса с цел да изкупуват 
ипотеки от кредитори и 
да ги обединяват в обли-
гации, които след това се 
предлагат на инвеститори. 
Заедно те притежават или 
гарантират почти 31 млн. 
жилищни заема на обща 
стойност около 5.5 трлн. 
USD. Сумата представлява 
почти половината от всич-
ки ипотеки в САЩ.

RBS продава пакистанския 
си филиал на Faysal Bank
Договорената цена 
от 31 млн. EUR е под 
очакванията на анали-
заторите

Най-голямата държавна 
банка във Великобритания 
Royal Bank of Scotland ще 
продаде пакистанското си 
подразделение на Faysal 
Bank за 31 млн. EUR (51 
млн. USD). Сделката за 
99.4% от RBS Pakistan е 
част от програмата на бан-
ката за продажба на ак-
тиви. 

азиатска стратегия
Миналата година RBS обя-
ви, че се оттегля от банки-
рането на дребно в Азия 
и ще се фокусира върху 
обслужването на търгов-
ски банки и финансови ин-
ституции в региона. През 
август трезорът продаде 
активите си в Тайван, Син-
гапур, Индонезия, Хонконг, 
Филипините и Виетнам на 
Australia & New Zealand 
Banking Group. Очаква се 
одобрението на регула-
торните власти и за при-
добиването на бизнеса в 
Китай, Индия и Малайзия 
от HSBC.

по-ниска цена
Сделката за RBS Pakistan 
също трябва да бъде одо-
брена, но се очаква проце-
дурата да е чисто формална. 
Постигнатата цена обаче 
се оказа под очакваната. 
Анализатори смятаха, че 
банката може да получи 
80-100 млн. USD за пакис-
танския си филиал.

Преди време шотланд-
ската банка постигна 
споразумение да продаде 
RBS Pakistan на Muslim 
Commercial Bank за 85 млн. 
USD. През януари обаче 
трезорът съобщи, че сдел-
ката се е провалила, защото 
не е получила одобрение от 
централната банка на Па-
кистан до края на 2009 г. 

разпродажба
Освен в Азия, главният 
изпълнителен директор на 
RBS Стивън Хестър ускори 
продажбата на активи и в 

други части на света, след 
като през 2008 г. банката 
отчете най-голямата загуба 
в корпоративната история 
на Великобритания. Тре-
зорът планира да прекрати 
дейността си в 36 от общо 
54 страни. Само преди ня-
колко дни Banco Comafi 
придоби подразделението 
на RBS в Аржентина, но 
цената на сделката не бе-
ше обявена. Наскоро стана 
ясно, че банката разглежда 
кандидатури за бизнеса на 
RBS Sempra Commodities 
в Северна Америка, който 

се оценява на около 2 млрд. 
USD. На етап оферти е и 
процедурата за продажба 
на филиала за обработване 
на плащания, който може 
да донесе на банката около 
3.7 млрд. USD.

Ефект
Сделката ще донесе на 
Faysal 79 банкови клона, 
които да добави към мре-
жата си от 133 обекта. 
Очаква се договорът да 
бъде финализиран през 
третото тримесечие на 
годината.

▶ ръководената от главния изпълнителен директор Стивън Хестър банка RBS пла-
нира да прекрати дейността си в 36 страни по света

Близо 11 млрд. USD 
готови за плащане 
от Lehman Brothers
Ликвидаторите 
предлагат нов подход 
на необезпечените 
кредитори

Ликвидаторите на евро-
пейския бизнес на Lehman 
Brothers може да започнат 
да разпределят около 7.3 
млрд. GBP (10.8 млрд. 
USD) от фалиралата ком-
пания още следващата 
седмица, ако планът им 
бъде одобрен от кредито-
рите. Ликвидаторите от 
PricewaterhouseCoopers 
смятат да приложат „кон-
сенсусен подход”, при 
който едни и същи ус-
ловия важат за всички 
необезпечени кредитори. 
Обявената сума е около 
половината от общите не-
обезпечени кредити, ко-
ито се оценяват на 18-22 
млрд. USD. 

авангардно решение
Консенсусният подход е 
доста авангарден и зави-
си изцяло от готовност-
та на преобладаващото 
мнозинство контрагенти 
да подкрепи процеса, 
каза Стивън Пиърсън от 
PricewaterhouseCoopers. 

Ликвидаторите започват 
диалог с част от кредито-
рите на Lehman Brothers 
International (Europe), за да 
видят дали предложението 
ще се приеме. В случай че 
резултатът е положителен, 
ще организират срещи в 
Лондон и Ню Йорк за раз-
работването на програма, 
която ще стартира през 
втората половина на го-
дината. Оптимисти сме, 
че предложението ни ще 
бъде подкрепено и ще се 
реализира, каза Пиърсън. 
Традиционният подход би 
отнел години и няма да 
бъде в интерес на всички 
кредитори.

Жертва
Американската компания 
Lehman Brothers, която фа-
лира през септември 2008 
г., е най-известната жертва 
на световната финансова 
криза. Впоследствие бяха 
засегнати почти 80 дъщер-
ни компании на Lehman. 
Европейското подраз-
деление има около 6500 
необезпечени кредитора, 
повечето от които са фи-
нансови институции като 
банки и застрахователни 
компании.

22
▶ млрд.USD е оценката на 
необезпечените кредити, 
които трябва да изплати 
фалиралата компания 
Lehman Brothers

Снимка BLoomBerg

 Не можем да си позволим повече чакане, трябва да 
инвестираме, каза председателят на компанията 
Ник райли                                      Снимка BLoomBerg

▶

Кризата на жилищния пазар в СаЩ нанесе огромни 
загуби на ипотечните компании                    Снимка reUterS

▶

6500
▶ са необезпечените 
кредитори на 
европейското 
подразделение на 
американската компания



Договорен фонд

Стойност за един дял 16.06.2010 г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел - Принсипал 1.0177 лв. 1.0025 лв. 1.0126 лв. 0.33% 7.39%

Сентинел - Рапид 1.1687  лв. 1.1687  лв. 2.01% 4.14%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените са валидни за поръчки, подадени на 15 юни 2010 г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

  16    пазари 
pari.bg   Четвъртък 17 юни 2010  

Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид Борса Единица Цена 3м.
Мед LME USD/т 6625 6613
Калай LME USD/т 17080 17500
Олово LME USD/т 1685 1732,5
Цинк LME USD/т 1772,5 1809
Алуминий LME USD/т 1965 1994
Никел LME USD/т 20105 19850
Алуминиева сплав LME USD/т 1880 1910

Вид Борса Единица Купува Продава
Злато LME USD/тр.у. 1232,3 1232,7
Сребро LME USD/тр.у. 18,48 18,52
Платина LME USD/тр.у. 1569 1574
Паладий LME USD/тр.у. 470 473,25
Родий LME USD/тр.у. 2375 2425

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид Борса Единица Юни Юли
Суров петрол NYMEX USD/б 76,32 76,32
Брент ICE USD/б 76,84 76,2
Газьол ICE USD/т 658,75 658,75
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 5,1 5,1
Бензин 95 NYMEX USD/т 708 -
Нафта NYMEX USD/т 656 -

Вид Разновидност Борса Единица Юни
Пшеница Soft Red CBT USD/т 172,79
Царевица Yellow CBT USD/т 147,35
Ечемик Feed ASX USD/т 183,25
Памук No.2 NYBOT USD/т 1744,27
Какао  NYBOT USD/т 2958,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 3341,05
Соя No.2 ICE USD/т 339,51
Захар White NYSE LIFFE USD/т 527,90

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 30.06.2010.

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 17.06.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

15.06.2010 г.

156,28 155,52 154,76 154,38 152,47 152,47   
11,74 11,68 11,62 11,59 11,45 11,45   
85,28 84,87 84,46 84,04 82,80 82,80   
99,43 98,94 98,46 97,98 96,53 96,53   
774,96 771,20 767,44 763,68 752,39 752,39   
160,95 160,19 159,42 158,66 153,29 153,29   
79,76 79,37 78,99 78,61 76,69 76,69   
158,12 157,36 156,60 155,84 152,04 152,04   
295,49 294,08 292,68 291,27 281,42 281,42   
188,52 187,62 186,72 185,82 179,54 179,54   
231,53 230,42 229,32 228,22 220,50 220,50   
81,93 81,54 81,15 80,76 78,03 78,03   
227,97 226,88 225,79 224,71 217,11 217,11   

до 15 ч. на 15.06.2010 г.

За дата 16.06.2010 г.

Фондове, управлявани от  Клас  Валута Емисионна стойност  Цена при 
"Пайъниър Инвестмънтс Австрия" дялови  (нетна стойност на  обратно изкупуване
 единици  активите на единица   (нетна стойност на 
   + такса за издаване) активите на единица)

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1096,33 1129,22

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло реинвестиращи

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ДФ Капман Фикс 
ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси

ДФ Статус Глобал ETFs
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

балансиран 4.7464 4.7701 4.9363 4.7464  4.6515   -7.82% 14.53% -12.88% -26.67% 21.01.2008
фонд в акции 6.6498 6.6830 6.9158 6.6498  6.5168   -6.12% 14.33% -10.46% -15.65% 23.01.2008
високодоходен 10.1136 10.2563 10.5181 0.0000  0.0000   0.54% N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.2575    2.2575    -9.42% 27.38% -3.78% -58.86% 12.11.2007
балансиран 2.6762    2.6762    -10.03% 23.95% -6.73% -52.46% 12.11.2007

паричен пазар 11.0907  11.0852  11.0686 11.0797 11.0797 11.0852 3.19% 0.13% 6.85% 6.29% 06.10.2008
балансиран 10.6698  10.6167  10.5105 10.5636  0.0000 -0.87% 4.60% 5.89% 3.66% 06.10.2008
фонд в акции 9.7097  9.6614  9.5165 9.5648  0.0000 -6.02% 8.35% 1.88% -2.05% 06.10.2008
             
балансиран 13.3915    13.2589    -1.21% 6.45% 4.83% 6.45% 14.12.2005
фонд в акции 7.9490    7.8703    -6.04% 13.44% -2.34% -4.85% 01.03.2006
фонд в акции 5.0118    4.9622    -15.22% 10.52% -11.60% -16.16% 21.06.2006
фонд в акции 7.8980    7.6680    -3.18% 14.36% 1.55% -10.65% 05.02.2008
фонд в акции 10.5486    10.2414    -0.20% 11.04% 7.08% 1.02% 05.02.2008
паричен пазар 11.7920    11.7920    3.94% 0.21% 8.94% 8.42% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 80.4006    80.1192  80.4006  -3.05% 2.63% 3.30% -5.49% 20.11.2006
фонд в акции 46.9132    46.6786  49.9132  -9.60% 2.29% -6.83% -14.88% 20.11.2006
фонд в акции 65.0399    64.7147  65.0399  -5.66% 4.77% 3.17% -12.95% 03.10.2007
             
фонд в акции 99.7405    98.2555    -3.57% 1.31% -1.54% -0.30% 04.01.2007
балансиран 81.2349    80.0255    -2.65% 2.48% -3.03% -7.22% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.29087    1.28829    3.27% 0.82% 6.60% 5.75% 01.12.2005
балансиран 1.05604    1.04972    -2.16% 6.04% 4.12% 1.14% 01.12.2005
фонд в акции 0.72845    0.71763    -6.81% 13.72% 7.18% -7.32% 01.03.2006
фонд в акции 0.72888    0.72452    -0.69% 1.97% 2.16% -13.07% 07.03.2008
ниско рисков 1.04156    1.03844    1.53% 0.38% 3.61% 3.54% 07.05.2009

балансиран 100.0878    99.0920    -3.06% 9.49% 2.82% -0.09% 07.12.2005
балансиран 106.7509    105.6887    -3.20% 8.32% 0.62% 1.42% 06.03.2006
фонд в акции 85.2561    83.9867    -5.88% 13.89% 4.44% -1.83% 20.06.2005
паричен пазар 119.6441    119.6441    4.15% 0.60% 6.32% 7.06% 31.10.2007
ниско рисков 92.8497    92.4786    2.85% 2.94% -5.89% -3.13% 01.02.2008
ниско рисков 104.7930  104.6883  104.3742  104.6883  2.22% N/A N/A 4.88% 01.07.2009

балансиран 4.5239     4.4969     -8.00% 10.12% 0.79%*** 4.43% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.9185  0.9139  0.9117    0.9071     -13.69% 17.24% -4.19%*** -8.72% 01.06.2009
             
ниско рисков 10.0100    0.0000    N/A N/A N/A N/A 01.06.2010
балансиран 17.3091     17.1883     -7.59% 8.42% -4.74% 10.11% 28.09.2004
фонд в акции 10.7997    10.6495     -11.51% 12.57% -8.01% 1.59% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.1871     1.1696     -8.37% 13.89% 5.42% 1.79% 10.05.2004
фонд в акции 0.7572     0.7460    8.52% 21.20% 23.51% -7.61% 04.10.2006
фонд в акции 0.9292     0.9155    5.97% 20.70% 4.26% -3.39% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 129.8762  129.6820  129.4232    2.75% 3.34% 5.36% 6.46% 04.05.2006
балансиран 14.3484  14.3484  14.2063    -4.65% 8.39% -1.79% 2.18% 17.12.2004
фонд в акции 0.7268  0.7196  0.7125    -3.01% 15.67% 5.96% -7.90% 04.05.2006
             
ббалансиран 781.8597    776.0104    0.25% 6.68% 13.16% -10.46% 09.05.2008
фонд в акции 701.1742    695.9285    -1.10% 8.26% 15.74% -14.29% 09.05.2008
             
фонд в облигаци 11.1131    11.1131    2.24% 1.98% 4.79% 2.44% 30.01.2006
балансиран 115.6924    115.6924    -3.61% 7.26% 4.06% 1.61% 30.01.2005
фонд в акции 6.4137    6.4137    -8.94% 16.24% 10.57% -9.65% 30.01.2006
фонд в акции 9.9327    9.9327    -1.35% 1.96% 0.21% -0.49% 30.01.2009
             
фонд в акции 8.6146    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5088  0.5063  0.5038    -3.35% 7.66% 0.78% -23.27% 19.11.2007
балансиран 0.7331  0.7305  0.7279    -1.80% 3.73% 1.57% -11.50% 19.11.2007
ниско рисков 0.9853  0.9838  0.9823    2.17% 1.60% 6.38% 0.63% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2449  1.2430  1.2411   2.78% 0.38% 7.26% 5.25% 16.03.2006
консервативен 1.2705  1.2667  1.2629   3.66% 1.12% 8.41% 5.72% 16.03.2006
балансиран 0.8634  0.8600  0.8566   -0.69% 4.81% 1.75% -3.48% 16.03.2006
фонд в акции 0.6434  0.6402  0.6370   -4.65% 9.13% -0.93% -9.96% 16.03.2006
балансиран 0.7447  0.7417  0.7387   -2.43% 6.13% -1.38% -11.98% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 0.0000  0.0000  0.0000   N/A N/A N/A N/A 
 1.0178  1.0178  0.9669   N/A N/A N/A N/A 

паричен пазар 1.1687    1.1687   2.01% 0.22% 4.14% 3.67% 15.11.2005
балансиран 1.077    до 90 дни  над 90 дни 0.33% 3.88% 7.39% 0.16% 12.09.2005
     1.0025  1.0126      

балансиран 7.1475    7.1475   -12.99% 12.42% -0.13% -7.52% 01.03.2006
фонд в акции 6.1942    6.1942   -11.65% 14.95% 2.93% -10.55% 01.03.2006
фонд в акции 2.8669    2.8669   2.22% 15.18% 8.43% -32.32% 05.04.2007
консервативен 10.3635    10.3635   -0.63% 1.78% 0.90% 2.39% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7527 0.7490 0.7472                 0.7416                              0.4058                             0.7453  0.7268 2.21% 12.94% 4.83% -7.08% 22.05.2006
фонд в акции 0.4119 0.4099 0.7472                                      0.4058                           0.4058                            0.4078  0.3977 -1.27% 17.90% 18.10% -25.06% 02.05.2007
 за поръчки до 250 000 евро  за поръчки над 250 000 евро  Цена        
фонд в акции 102.4144  101.1563  100.4014    N/A N/A N/A N/A 03.05.2010

фонд в облигаци 318.6602    318.1822    2.11% 0.23% 4.89% 7.27% 17.11.2003
ниско рисков 13.0576    12.9923    0.67% 2.86% 6.64% 6.15% 27.12.2005
балансиран 11.7532    11.6357    -2.31% 5.83% 5.26% 3.68% 27.12.2005
фонд в акции 8.0339    7.9536    -6.83% 11.71% 5.00% -4.53% 07.09.2005
балансиран 20.4148    20.4148    0.67% 3.71% 4.52% 0.77% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.4092    6.3772    -5.29% 9.77% 4.54% -13.61% 01.06.2007
балансиран 7.7807    7.7418    -4.45% 9.79% 6.66% -7.92% 01.06.2007
консервативен 11.2858    11.2577    3.79% 3.24% 9.60% 4.35% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1676    1.1442    -4.56% 6.43% -1.58% 4.22% 18.09.2006
балансиран 1.0273    1.0170    -2.48% 3.76% 0.70% 1.35% 10.06.2008

Взаимен фонд
Нетна стойност 
на активите на 

дял (НСАД)

Емисионна 
стойност  

(цена при покупка)

Цена при 
обратно 

изкупуване
Цени за 1 дял за 16/06/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,098866 € 1,120843 € 1,093372
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,883733 € 0,901408 € 0,879314

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,835508 € 0,852218 € 0,831330

Цените са валидни за поръчки, подадени на 11/06/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени за 1 дял за 17/06/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,129296  лв. 1,129296 лв. 1,129296  лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 17/06/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

Валута Код За  Стойност 
Currency Code For Rate 
Австралийски долар AUD 1 1,3511
Бразилски реал BRL 10 8,7003
Канадски долар CAD 1 1,5236
Швейцарски франк CHF 1 1,3927
Китайски ренминби юан CNY 10 2,3347
Чешка крона CZK 100 7,6023
Датска крона DKK 10 2,6286
Естонска крона EEK 10 1,2500
Британска лира GBP 1 2,2794
Хонконгски долар HKD 10 2,0432
Хърватска куна HRK 10 2,6929
Унгарски форинт HUF 1000 6,9976
Индонезийска рупия IDR 10000 1,7340
Исландска крона ISK 100 3,4386
Японска йена JPY 1000 6,7442
Южнокорейски вон KRW 100 1,7387
Литовски литаc LTL 1000 1,3679
Латвийски лат LVL 10 5,6645
Мексиканско песо MXN 1 2,7648
Малайзийски рингит MYR 10 1,2414
Норвежка крона NOK 10 4,9009
Новозеландски долар NZD 10 2,5068
Филипинско песо PHP 10 1,0799
Полска злота PLN 100 3,4831
Нова румънска лея RON 10 4,7902
Руска рубла RUB 10 4,6606
Шведска крона SEK 100 5,1769
Сингапурски долар SGD 10 2,0357
Словашка крона SKK 10 1,1413
Тайландски бат THB 100 4,9265
Нова турска лира TRY 10 1,0072
Щатски долар USD 1 1,5940
Южноафрикански ранд ZAR 10 2,0438

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

N/A 13.2339 11.9706 8.1825
319.7755 N/A 11.9295 8.1544
321.3688 13.1229 N/A 8.1142
321.3688 13.1229 11.8707 N/A

Валута Код За  Стойност Разлика
Currency Code For Rate Difference
ЕВРо EUR 1 1,96 0
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1 1,37145 0,00383
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,87078 0,03367
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,54844 -0,00024
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,40829 0,01107
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,33170 -0,00334
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,59811 -0,02310
ДАТСКА КРОНА DKK 10 2,62944 -0,00018
ЕСТОНСКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,35401 0,00325
ХОНКОНГСКИ ДОЛАР HKD 10 2,04461 -0,00338
ХЪРВАТСКА КУНА HRK 10 2,71153 0,00000
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 1000 6,95852 -0,02409
ИНДОНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,73778 0,00129
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,42156 -0,00786
ИСЛАНДСКА КРОНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПОНСКА йЕНА JPY 100 1,74394 -0,00593
ЮжНОКОРЕйСКИ ВОН KRW 1000 1,31509 0,01620
ЛИТОВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,76521 0,00118
МЕКСИКАНСКО ПЕСО MXN 10 1,26060 -0,00007
МАЛАйЗИйСКИ РИНГИТ MYR 10 4,88371 -0,00147
НОРВЕжКА КРОНА NOK 10 2,48265 -0,00838
НОВОЗЕЛАНДСКИ ДОЛАР NZD 1 1,10806 0,00107
ФИЛИПИНСКО ПЕСО PHP 100 3,44579 0,01770
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,77906 -0,02241
НОВА РУМЪНСКА ЛЕЯ RON 10 4,61716 -0,00022
РУСКА РУБЛА RUB 100 5,09995 0,01723
ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,03703 0,00426
СИНГАПУРСКИ ДОЛАР SGD 1 1,14102 -0,00207
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,91464 -0,01089
НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 1 1,01386 0,00132
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,59308 -0,00247
ЮжНОАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 2,08431 0,00905
ЗЛАТО (1 ТРОй УНЦИЯ) XAU 1 1965,69000 7,14000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 17.06.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

Piraeus Funds Цени за дата 15.06.2010

 Тип Валута Емисионна 
стойност

Цена на  обр. 
изкупуване

АКЦИИ НА МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 6,8943 6,6428

АКЦИИ НА ДИНАМИЧНО РАЗВИВАЩИ 
СЕ МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 0,6222 0,5995

МЕСТЕН БАЛАНСИРАН ФОНД Балансиран EUR 2,5214 2,4717

УНИВЕРСАЛЕН ФОНД - “РАСТЕж”  
– Фонд от фондове Високодоходен EUR 9,3932 9,0284

УНИВЕРСАЛЕН БАЛАНСИРАН ФОНД 
– Фонд от фондове Балансиран EUR 10,1591 9,8611

УНИВЕРСАЛЕН КОНСЕРВАТИВЕН 
ФОНД – Фонд от фондове Консервативен EUR 10,3849 10,1803

Местните фондове на Пиреос Асет Мениджмънт инвестират във фин. инструменти търгувани 
на гръцкия капиталов пазар.Фондовете от типа “Фонд от фондове” са с инвестиционна насоче-
ност изцяло към международните капиталови пазари. С Условията за дистрибуция можете да 
се запознаете, в клоновете на Банка Пиреос България АД, на адрес:www.piraeusbank.bg или на  
24 - часовия телефон за клиенти 0 700 12 002 (на цената на един градски разговор за цялата стра-
на).



пазари    17    
Четвъртък 17 юни 2010  pari.bg

Петролът 
отбеляза 
пони-

жение в цената 
си и по време 
на вчерашната 
сесия в Ню Йорк 
достигна 76.7 
USD/б. Основната 
причина за това 
беше еврото, което 
спечели 0.2%

По време 
на борсова-
та сесия в 

сряда измерителят 
добави 180 пункта 
към стойността 
си и се върна над 
границата от 10 000 
пункта. Най-пече-
ливши бяха екс-
портните и добив-
ните компании

индекс на деня

1.81
▶ процента се повиши япон-
ският индекс Nikkei 225 и дос-
тигна 10 067.15 пункта

стока на деня

0.11
▶ процента загуби зла-
тото по време на вче-
рашната борсова сесия 
и достигна 1232.83 USD/
тр.у.

Русия планира диверсификация на резервите си
Русия може да заложи 
на австралийски и ка-
надски долари като част 
от своите валутни резер-
ви за сметка на еквива-
лента им в американски 
долари и евро.
От изказване на Алексей 
Илюкаев, първи замест-
ник-директор в централ-
ната банка на Русия, 
става ясно, че добавянето 
на двете валути като част 
от резерва на страната 
все още е в процес на 
обсъждане. Данните 
към декември показват, 
че американският долар 
заема 47% от валутния 
резерв на страната, 
докато на еврото се падат 
41%. 

Другите две основни 
валути - британската 
лира и японската йена, 
заемат съответно 10 и 
2%. 
През 2006 г. това раз-
пределение беше малко 
по-различно. Тогава на 
американската валута 
се падаха 50%, а еврото 
държеше 40% от общото 

количество. Останалите 
10% се разпределяха 
между йената и британ-
ската лира. 

В момента Русия 
разполага с третия по 
големина валутен резерв 
в света, като неговата 
стойност се изчислява на 
458.2 млрд. USD.
Още в края на 2009 
г. руският президент 

Дмитрий  Медведев даде 
предложение централ-
ната банка да редуцира 
своите валутни активи 
в долари, тъй като през 
миналата година дола-
рът загуби близо 20% 
от стойността си срещу 
еврото. 

В момента същото се 
случва и с единната 
валута, която от началото 
на декември досега зали-
чи 22% от стойността си.
Австралийският и канад-
ският долар бяха сред 
най-добре представилите 
се валути за последните 
12 месеца след засилени 
спекулации, че възстано-
вяването на глобалната 
икономика ще увеличи 
интереса към полезните 
изкопаеми, с които раз-
полагат двете държави. 
От средата на май канад-
ският долар спечели 10% 
спрямо щатския долар и 
23% спрямо еврото. Рес-
пективно австралийската 
валута добави 8% срещу 
щатската и 21% спрямо 
еврото.

Американ-
ският долар 

заема 47% от 
валутния резерв на 
Русия, докато  
на еврото  
се падат 41% 

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ австралийският и канадският долар бяха сред най-добре представилите се 
валути за последните 12 месеца

Силно представяне на еврото 
през тази седмица

По време на 
сесията в 

сряда търговията 
се движеше при 
нива от 1.2280 до 
1.2300 EUR/USD

Калин Йорданов 
„Карол” 

▶ Добрите резултати за индустриалното производ-
ство в Европа през април са основната причина за  
поскъпването на еврото                                             СнимКа ReUteRS

Силно възстановяване 
на еврото наблюдаваме от 
началото на тази седмица. 
По време на сесията в 
сряда търговията се дви-
жеше при нива от 1.2280 
до 1.2300 EUR/USD. 
Подкрепено от нараства-
щия апетит към рискови 
експозиции еврото спе-
чели позиции при всички 
основни валути, като 
се разменяше за 0.8300 
EUR/GBP. Японската йена 
продължава движението 
си в широк рейндж при 
нива 91.40 EUR/JPY.

Единствените макро-
икономически данни от 
еврозоната бяха свър-
зани с индустриалното 
производство за април, 
като излязоха по-добри от 
очакванията. На годишна 
база показателят нарасна с 
9.5%, с което затвърди въз-
становяването на един от 
най-силно засегнатите от 
кризата сектори - тежката 
индустрия.
Не толкова позитивна 
обаче беше информацията, 
че една от водещите кре-
дитни агенции - Moody’s, 
е понижила оценката си 
за Гърция с цели четири 

Щатските  
индекси потънаха
Щатските индекси масово 
се оцветиха в червено след 
разочароващите данни за 
жилищния сектор на САЩ. 
Един от двата най-стари 
борсови индекса в света 
- Dow Jones, се понижи с 
0.44% до 10 358.70 пункта 
само час след началото на 
сесията. От листнатите в 
него компании най-много 
поевтиняха акциите на 
Alcoa - с 1.5%, следвана от 
Home Depot, които губят 
1.4%. Широкият борсов 
измерител S&P 500 отстъпи 
с 0.6% до 1108.96 пункта  
главно заради пониженията 
в сектора на услугите и 
добивния сектор. Най-
търгувани бяха акциите на 
Citigroup, чиято цена падна 
с 1%, следвани от тези на 
Nokia, които поевтиняват с 
почти 9.78%. Високотехно-
логичният индекс Nasdaq 
Composite загуби 0.6% до 
2292.81 пункта.

Георги Георгиев, 
ggeorgiev@pari.bg

Широкият 
борсов 

измерител S&P 
500 отстъпи с 0.6% 
до 1108.96 пункта 
главно заради 
пониженията в 
сектора на услугите 
и добивния сектор

Икономическите данни 
за САЩ от днес показаха 
много силен спад на новите 
разрешителни за строеж 
и началното жилищно 
строителство през май. 
Далеч по-обнадеждаващи 
бяха данните за индустри-
алното производство, което 
отбеляза своя 11-и пореден 
месечен ръст и нарасна със 
7.6% над миналогодишните 
си нива.

нива, с което припомни за 
опасностите за европей-
ската икономика. Само по 
себе си подобно решение 
беше очаквано, като се 
има предвид финансовото 
състояние, в което се на-
мира южната ни съседка. 
От друга страна, подобни 
понижения на рейтинга 
на Гърция оскъпяват 
допълнително изтегля-
ните от страната заеми 
под формата на емисии 
държавни ценни книжа, с 
което правят излизането й 

от кризата още по-трудно.
Японската централна бан-
ка очаквано взе решение 
за запазване на основната 
лихва в страната на ниво 
от 0.1% - най-ниското 
измежду всички водещи 
световни икономики. 

Монетарната институ-
ция ще предложи над 30 
млрд. USD на компании от 
различни сектори в рамки-
те на 4-годишен период с 
цел подпомагане на иконо-
мическата активност.

Цената на 
благород-
ния метал 

се нареди сред гу-
бещите на пазара, 
като елиминира 2 
USD от стойността 
си. Независимо от 
моментния  
спад интересът 
към метала остава 
висок

Банка ДСК ЕАД от името на управляващото дружество „ОТП Фонд 
Мениджмънт АД” уведомява всички заинтересовани, на основание 
чл.191 от ЗППЦК, че на Комисията за финансов надзор са предоставе-
ни годишни финансови отчети и доклад на независимия одитор към 
31.12.2009г. на управляваните от него договорни фондове – „ДСК Фонд 
Паричен Пазар”, „ОТП Централно-европейски фонд в акции”, „ОТП 
Ди Ви Ес – фонд на фондовете в акции на развиващите се пазари” и 
„ОТП Ю Би Ес – фонд на фондовете в акции на развитите пазари”.

Желаещите могат да се запознаят с отчетите на интернет стра-
ниците www.dskbank.bg и www.otpbank.hu.
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1.Неконсолидиран Баланс за 2009 година

в хил.лева

Шифър Активи
Балан-

сова 
стой-
ност

Лева Евро
Други 
валу-

ти

1 2 3 4 5 6

1.1.1. Парични средства и парични салда 
при централни банки 111 059 98 304 10 714 2 041

1.1.2. Финансови активи държани за тър-
гуване 4 925 4 051 553 321

1.1.2.1. Деривати държани за търгуване 229 0 150 79
1.1.2.2. Капиталови инструменти 900 900 0 0
1.1.2.3. Дългови инструменти 3 796 3 151 403 242
1.1.2.4. Кредити и аванси 0 0 0 0

1.1.3.
Финансови активи, определени по 
справедлива стойност в печалбата 
или загубата

194 189 148 752 43 911 1 526

1.1.3.1. Капиталови инструменти 175 0 109 66
1.1.3.2. Дългови инструменти 194 014 148 752 43 802 1 460
1.1.3.3. Кредити и аванси 0 0 0 0

1.1.4. Финансови активи на разположение 
за продажба 2 298 2 272 19 7

1.1.4.1. Капиталови инструменти 1 514 1 507 0 7
1.1.4.2. Дългови инструменти 784 765 19 0
1.1.4.3. Кредити и аванси 0 0 0 0

1.1.5. Кредити и вземания (включително 
финансов лизинг) 388 508 209 155 158 931 20 422

1.1.5.1. Дългови инструменти 0 0 0 0
1.1.5.2. Кредити и аванси 388 508 209 155 158 931 20 422
1.1.6. Инвестиции държани до падеж 76 422 59 940 16 482 0

1.1.6.1. Дългови инструменти 76 422 59 940 16 482 0
1.1.6.2. Кредити и аванси 0 0 0 0

1.1.7. Деривати - Отчитане на хеджи-
ране 0 0 0 0

1.1.7.1. Хеджиране на справедлива стой-
ност 0 0 0 0

1.1.7.2. Хеджиране на паричен поток 0 0 0 0

1.1.7.3. Хеджиране на нетна инвестиция в 
чуждестранна дейност 0 0 0 0

1.1.7.4. Хеджиране на справедлива стойност 
при лихвен риск 0 0 0 0

1.1.7.5. Хеджиране на паричен поток при 
лихвен риск 0 0 0 0

1.1.8.
Промени в справедливата стойност 
на хеджирани позиции в портфейл, 
хеджиран за лихвен риск 

0 0 0 0

1.1.9. Материални активи 44 282 44 282 0 0
1.1.9.1. Имоти, машини и съоръжения 29 808 29 808 0 0
1.1.9.2. Инвестиционни имоти 14 474 14 474 0 0
1.1.10. Нематериални активи 2 580 2 580 0 0

1.1.10.1. Репутация 0 0 0 0
1.1.10.2. Други нематериални активи 2 580 2 580 0 0

1.1.11.
Инвестиции в асоциирани, дъщерни 
и съвместни предприятия (осчето-
водени, прилагайки капиталовия 
метод - включително репутация)

250 250 0 0

1.1.12. Данъчни активи 201 201 0 0
1.1.12.1. Текущи данъчни активи 165 165 0 0
1.1.12.2. Отложени данъчни активи 36 36 0 0
1.1.13. Други активи 2 822 2 729 93 0

1.1.14.
Нетекущи активи и групи от ак-
тиви за изваждане от употреба, 
класифицирани като държани за 
продажба

0 0 0 0

1.1. ОБЩО АКТИВИ 827 536 572 516 230 703 24 317

в хил.лева

Шифър Пасиви
Балансо-
ва стой-

ност
Лева Евро

Други 
валу-

ти

1 2 3 4 5 6
1.2.1. Депозити от централни банки 0 0 0 0

1.2.2. Финансови пасиви държани за тър-
гуване 0 0 0 0

1.2.2.1. Деривати държани за търгуване 0 0 0 0
1.2.2.2. Къси позиции 0 0 0 0

1.2.2.3. Депозити от кредитни институ-
ции 0 0 0 0

1.2.2.4. Депозити (други, различни от кре-
дитни институции) 0 0 0 0

1.2.2.5.
Дългови сертификати (включително 
облигации с намерение за обратно 
изкупуване в кратък срок)

0 0 0 0

1.2.2.6. Други финансови пасиви държани за 
търгуване 0 0 0 0

1.2.3.
Финансови пасиви, определени по 
справедлива стойност в печалбата 
или загубата 

0 0 0 0

1.2.3.1. Депозити от кредитни институ-
ции 0 0 0 0

1.2.3.2. Депозити (други, различни от кре-
дитни институции) 0 0 0 0

1.2.3.3. Дългови сертификати (включително 
облигации) 0 0 0 0

1.2.3.4. Подчинени пасиви 0 0 0 0

1.2.3.5.
Други финансови пасиви, определени 
по справедлива стойност в печалба-
та или загубата

0 0 0 0

1.2.4. Финансови пасиви оценявани по амор-
тизирана стойност 775 273 507 415 245 982 21 876

1.2.4.1. Депозити от кредитни институ-
ции 97 924 85 022 12 893 9

1.2.4.2. Депозити (други, различни от кре-
дитни институции) 657 064 422 393 212 804 21 867

1.2.4.3. Дългови сертификати (включително 
облигации) 0 0 0 0

1.2.4.4. Подчинени пасиви 20 285 0 20 285 0

1.2.4.5. Други финансови пасиви оценявани 
по амортизирана стойност 0 0 0 0

1.2.5. Финансови пасиви, свързани с прех-
върлени финансови активи 0 0 0 0

1.2.6. Деривати - отчитане на хеджиране 0 0 0 0

1.2.6.1. Хеджиране на справедлива стой-
ност 0 0 0 0

1.2.6.2. Хеджиране на паричен поток 0 0 0 0

1.2.6.3. Хеджиране на нетна инвестиция в 
чуждестранна дейност 0 0 0 0

1.2.6.4. Хеджиране на справедлива стойност 
при лихвен риск 0 0 0 0

1.2.6.5. Хеджиране на паричен поток при 
лихвен риск 0 0 0 0

1.2.7.
Промени в справедливата стойност 
на хеджирани позиции в портфейл, 
хеджиран за лихвен риск 

0 0 0 0

1.2.8. Провизии 7 7 0 0
1.2.8.1. Преструктурирани 0 0 0 0
1.2.8.2. Висящи спорове и данъчни спорове 7 7 0 0

1.2.8.3.
Пенсии и други задължения свързани 
с обявени компенсации при пенси-
ониране

0 0 0 0

1.2.8.4. Кредитни ангажименти и гаранции 0 0 0 0
1.2.8.5. Обременяващи договори 0 0 0 0
1.2.8.6. Други провизии 0 0 0 0
1.2.9. Данъчни пасиви 1 1 0 0
1.2.9.1. Текущи данъчни пасиви 0 0 0 0
1.2.9.2. Отложени данъчни пасиви 1 1 0 0
1.2.10. Други пасиви 3 599 1 413 530 1 656

1.2.11. Дялов капитал, платим при поисква-
не (например кооперативни акции) 0 0 0 0

1.2.12.
Пасиви включени в групи от пасиви за 
изваждане от употреба, класифици-
рани като държани за продажба

0 0 0 0

1.2 ОБЩО ПАСИВИ 778 880 508 836 246 512 23 532

в хил.лева

Шифър Пасиви
Балан-

сова 
стой-
ност

Лева Евро Други 
валути

1 2 3 4 5 6
1.3.1. Емитиран капитал 25 000 25 000
1.3.1.1. Внесен капитал 25 000 25 000
1.3.1.2. Поискан, но невнесен капитал 0 0
1.3.2. Премиен резерв 0 0
1.3.3. Друг капитал 0 0

1.3.3.1. Капиталов компонент от финансо-
ви инструменти 0 0

1.3.3.2. Други капиталови инструменти 0 0

1.3.4. Преоценъчни резерви и други оце-
нъчни разлики от:  (209)  (209)

1.3.4.1. Материални активи 106 106
1.3.4.2. Нематериални активи    0 0

1.3.4.3.
Хеджиране на нетна инвестиция в 
чуждестранна дейност (ефективна 
част)

0 0

1.3.4.4. Превръщане в чуждестранна ва-
лута 0 0

1.3.4.5. Хеджиране на паричен поток (ефек-
тивна част) 0 0

1.3.4.6. Финансови активи на разположение 
за продажба  (315)  (315)

1.3.4.7.
Нетекущи активи или групи от 
активи за изваждане от употреба, 
държани за продажба

0 0

1.3.4.8. Други позиции 0 0

1.3.5. Резерви (включително неразпреде-
лени печалби) 21 691 21 691

1.3.6. Обратно изкупени (съкровищни 
акции) 0 0

1.3.7. Доход от текущата година 2 174 2 174
1.3.8. Междинни дивиденти 0 0
1.3.9. Малцинствено участие 0 0

1.3.9.1. Преоценъчни резерви и други оце-
нъчни разлики 0 0

1.3.9.2. Други позиции 0 0
1.3. ОБЩО КАПИТАЛ 48 656 48 656
1.2.1.3 ОБЩО ПАСИВИ И КАПИТАЛ 827 536 557 492 246 512 23 532

2.Неконсолидиран отчет за доходите за 2009 година

в хил.лева

Шифър Продължаващи (непреустанове-
ни) дейности

 Обща 
сума Лева Евро Други 

валути
1 2  3 4 5 6

2.1. Финансови и оперативни приходи 
и разходи  39 734 34 213 4 802 719

2.1.1. Приход от лихви  53 224 34 587 17 459 1 178

2.1.1.1. Парични средства и парични салда 
при централни банки 0 0 0 0

2.1.1.2.
Финансови активи държани за 
търгуване (ако отчитането е от-
делено)

 350 173 153 24

2.1.1.3.
Финансови активи, определени по 
справедлива стойност в печалбата 
или загубата (ако отчитането е 
отделено)

 14 389 10 321 3 598 470

2.1.1.4. Финансови активи на разположение 
за продажба  69 68 1 0

2.1.1.5. Кредити и вземания (включително 
финансов лизинг)  36 345 22 392 13 269 684

2.1.1.6. Инвестиции държани до падеж  2 071 1 633 438 0

2.1.1.7. Деривати- отчитане на хеджиране 
на лихвен риск 0 0 0 0

2.1.1.8. Други активи 0 0 0 0
2.1.2. Разход за лихви  25 527 11 442 13 516 569
2.1.2.1. Депозити от централни банки 0 0 0 0

2.1.2.2. Финансови пасиви държани за търгу-
ване (ако отчитането е отделено)  1 1 0 0

2.1.2.3.
Финансови пасиви, определени по 
справедлива стойност в печалбата 
или загубата (ако отчитането е 
отделено)

0 0 0 0

2.1.2.4. Финансови пасиви, оценявани по 
амортизирана стойност  25 526 11 441 13 516 569

2.1.2.5. Деривати - отчитане на хеджиране 
на лихвен риск 0 0 0 0

2.1.2.6. Други пасиви 0 0 0 0

2.1.3. Разходи за акционерен капитал, 
подлежащ на изплащане 0 0

2.1.4. Приход от дивиденти  28 27 0 1

2.1.4.1.
Финансови активи държани за 
търгуване (ако отчитането е от-
делено)

 3 3 0 0

 в хил.лева 

Шифър Продължаващи (непреустановени) дейности  Обща сума 

1 2  3 

2.2. Административни разходи  36 789 

2.2.1. Разходи за персонала  15 947 

2.2.2. Общи и административни разходи  20 842 

2.3. Амортизация  3 609 

2.3.1. Имоти, машини и съоръжения  2 493 

2.3.2. Инвестиционни имоти  242 

2.3.3. Нематериални активи (различни от репутация)  874 

2.4. Провизии  11 

2.5. Обезценка  (3 234)

2.5.1. Обезценка на финансови активи неоценявани по справед-
лива стойност в печалбата или загубата

 (3 234)

2.5.1.1. Финансови активи оценявани по себестойност (неко-
тирани капиталови)

0

2.5.1.2. Финансови активи на разположение за продажба 0

2.5.1.3. Кредити и вземания (включително финансов лизинг)  (3 234)

2.5.1.4. Инвестиции държани до падеж 0

2.5.2. Обезценка на нефинансови активи 0

2.5.2.1. Имоти, машини и съоръжения 0

2.5.2.2. Инвестиционни имоти 0

2.5.2.3. Репутация 0

2.5.2.4. Нематериални активи (различни от репутация) 0

2.5.2.5. Инвестиции в асоциирани и съвместни предприятия, 
осчетоводени, прилагайки капиталовия метод

0

2.5.2.6. Други 0

2.6. Отрицателна репутация, призната незабавно в печал-
бата или загубата

0

2.7. Дял от печалбата или загубата в асоциирани и съвмест-
ни предприятия осчетоводен, прилагайки капиталовия 
метод

0

2.8. Печалба или загуба от нетекущи активи и групи от 
активи за изваждане от употреба, класифицирани като 
държани за продажба и неопределени за преустановени 
дейности   

0

2.9. ОБЩО ПЕЧАЛБА ИЛИ ЗАГУБА ОТ ПРОДЪЛЖАВАЩИ (НЕП-
РЕУСТАНОВЕНИ) ДЕЙНОСТИ ПРЕДИ ДАНЪЦИ

 2 559 

2.10. Данъчен разход (приход) свързан с печалбата или загуба-
та от  продължаващи (непреустановени) дейности

 385 

2.11. ОБЩО ПЕЧАЛБА ИЛИ ЗАГУБА ОТ ПРОДЪЛЖАВАЩИ (НЕП-
РЕУСТАНОВЕНИ) ДЕЙНОСТИ СЛЕД ДАНЪЦИ

 2 174 

2.12. Печалба или загуба след данъци от преустановени 
дейности    

0

2.13. ОБЩО ПЕЧАЛБА ИЛИ ЗАГУБА СЛЕД ДАНЪЦИ И ПРЕУСТА-
НОВЕНИ ДЕЙНОСТИ

 2 174 

2.14. Печалба или загуба, принадлежаща на малцинственото 
участие

0

2.15. ПЕЧАЛБА ИЛИ ЗАГУБА, ПРИНАДЛЕЖАЩА НА АКЦИО-
НЕРИТЕ НА МАЙКАТА

 2 174 

2.1.4.2.
Финансови активи, определени по 
справедлива стойност в печалбата 
или загубата (ако отчитането е 
отделено)

0 0 0 0

2.1.4.3. Финансови активи на разположение 
за продажба  25 24 0 1

2.1.5. Приходи от такси и комисионни  9 932 8 849 942 141
2.1.6. Разходи за такси и комисионни  1 160 1 045 83 32

2.1.7.

Нетни реализирани печалби (загуби) 
от финансови активи и финансови 
пасиви, неоценявани по справед-
лива стойност в печалбата или 
загубата

 14 14

2.1.7.1. Финансови активи на разположение 
за продажба  14 14

2.1.7.2. Кредити и вземания (включително 
финансов лизниг) 0 0

2.1.7.3. Инвестиции държани до падеж 0 0

2.1.7.4. Финансови пасиви оценявани по 
амортизирана стойност 0 0

2.1.7.5. Други 0 0

2.1.8.
Нетни печалби (загуби) от финан-
сови активи и пасиви държани за 
търгуване

 520 520

2.1.8.1. Капиталови инструменти и свърза-
ни с тях деривати  (255)  (255)

2.1.8.2. Лихвени инструменти и свързани с 
тях деривати (50) (50)

2.1.8.3. Валутна търговия  812 812

2.1.8.4. Инструменти за кредитен риск и 
свързани с тях деривати 0 0

2.1.8.5. Стоки и свързани с тях деривати  13 13

2.1.8.6. Други (включително хибридни де-
ривати) 0 0

2.1.9.
Нетни печалби (загуби) от финансо-
ви активи и пасиви, определени по 
справедлива стойност в печалбата 
или загубата

 1 127 1 127

2.1.10. Нетни печалби (загуби) от отчита-
не на хеджиране 0 0

2.1.11. Нетни валутни разлики  378 378

2.1.12.
Нетни печалби (загуби) от отписани 
активи, различни от тези държани 
за продажба

 5 5

2.1.13. Други оперативни приходи  1 246 1 246
2.1.14. Други оперативни разходи  53 53
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рекламно
приложение

рибарският сектор трябва да усвои 
3.2 млн. EUR до края на 2010 г.
през юни и юли стартира приемът 
на проекти по четири нови мерки 
по програмата за рибарския сектор 
▶ Господин Недев, 
защо са усвоени тол-
кова малка част от 
средствата по опера-
тивната програма за 
развитие на сектор 
“Рибарство”? 

- процентите са ниски, 
защото при предишното 
политическо управление 
за две години са се сме-
нили 7 директори. абсо-
лютно съм сигурен, че 
ако във вашия вестник 
се сменят 7 главни ре-
дактори за две години, 
колкото и добри професи-
оналисти да работят там, 
качеството на нещата ще 
пострада, защото малко 
или много всеки директор 
има различна визия за 
нещата. Тук в агенцията 
има прекрасен екип, но 
той бе демотивиран от 
текучеството. С това по 
никакъв начин не искам 
да кажа, че, виждате ли, 
аз трябва да остана тук 
дълго време. поел съм 
два ангажимента към ми-
нистъра на земеделието 
мирослав найденов и към 
премиера Бойко Борисов 
- да се справя с брако-
ниерите и да се вдигне 
драстично процентът на 
успеваемост на оператив-
на програма за развитие 
на сектор “рибарство”. 
единствената обективна 
пречка, която съм имал 

Поел съм два ангажимента - да 
се справя с бракониерите и да 

вдигна успеваемостта на програмата 
за сектор “Рибарство” 

Реклама:
Деница Зарева
dzareva@pari.bg
tel. 4395-856

Интервю Явор недев, изпълнителен директор на изпълнителната агенция по рибарство и аквакултури

има готовност от депу-
тати от управляващото 
мнозинство да внесат  
текста за инкриминира-
нето, така че всичко е 
въпрос на време.  

▶ Рибарските и яхте-
ните пристанища са 
най-често коменти-
раният проблем по 
Черноморието. Как 
програмата може да 
помогне за подобря-
ване на състоянието 
им?
- по програмата не се 
отпускат средства за ях-

тени пристанища. но в 
същото време са пред-
видени близо 18 млн. 
EUR за модернизиране 
на рибарските пристани-
ща в България - частни 
и държавни. Във всяко 
едно от черноморските 
ни пристанища да отидат 
само по 1 млн. лв., дори 
и за изграждането на 
временни преместваеми 
проекти, те ще са дос-
татъчни да имаме пре-
красни и модерни малки 
пристанища.

Държавата има пълна 
готовност за реновиране 

на държавните приста-
нища. от името на об-
щините не мога да ко-
ментирам, но смятам, че 
черноморските кметове 
са грамотни хора и ще се 
справят.

мярката, свързана с 
ремонта и реконструк-
цията на пристанищата, 
е предвидена да старти-
ра до края на годината. 
кога точно, зависи от 
“ремонта” на законите 
за морските територии 
и за рибарство и аква-
култури. 

Дарина Черкезова

раме до края на годината 
да открием още 7 други 
мерки. За да не се загубят 
пари, до края на годината 
трябва да усвоим прибли-
зително 3.2 млн. EUR. С 
тази цел са съобразени 
и новите мерки. Това е 
изключително трудна за-
дача заради забавянето 
на отида ни. 

▶ Какво реално сте 
извършили, откакто 
сте начело на агенци-
ята? 

- Само за 4 месеца еки-
път ни успя да напише 12 
наредби. Това е колоса-
лен труд и мога само да 
благодаря на колегите си. 
липсата именно на тези 
наредби бе причината, 
липсващото звено, зара-
ди което не са отваряни 
нови мерки. 

▶ Какви мерки сте 
предприели или 
смятате да предприе-
мете по отношение на 
бракониерите?

- Борбата с бракони-
ерите се оказа много из-
останала. а така се губи 
и единствената цел, с 
която агенцията е била 
създадена - да контроли-
ра сектора и спазването 
на законите. Това, което 
смятам да направя, е да 
въведа текст в наказа-
телния кодекс, който да 
предвижда например кон-
фискация на лодката на 
бракониера.

предполагам, че когато 
50 едри бракониери вля-
зат в затвора, останалите 
500 биха се замислили. 

през тези четири месеца, 
за които съм директор, е, 
че всяка програма трябва 
да има оценка за съответ-
ствие. нашият одитиращ 
орган дълго време се уп-
равляваше от кристиан 
Даскалов, който открито 
саботираше целия процес 
и затова бе отстранен 
преди около 20 дни. ис-
крено се надявам, че сега 
одитиращият орган ще си 
свърши работата както 
трябва. В крайна сметка 
това е и единствената 
забележка на европей-
ката комисия към нашата 
програма. 

▶ Как оценявате ин-
тереса на бенефици-
ентите към програма-
та? Доколко заради 
липсата на интерес от 
тяхна страна резул-
татите по програмата 
не са добри?

- Факт е, че нашата про-
грама е написана доста-
тъчно комплицирано, но 
ние имаме добрата воля 
да помагаме на бенефи-
циентите. през този ме-
сец отваряме приема на 
документи по две мерки, 
през юли още по две. Те 
са желани и определящи 
за развитието на програ-
мата.

▶ Какви цели си по-
ставяте до края на 
годината във връзка 
с финансовото изпъл-
нение на програмата? 

- освен тези четири но-
ви мерки, с което вече ще 
може да се кандидатства 
по общо 9 мерки, плани-

Изпълнение 
Усвоени са 
0.28% от 
европарите
▶ Близо 300 хил. EUR 
са изплатените сред-
ства по оперативната 
програма за развитие 
на сектор “Рибарство”, 
което представлява 
0.28% от общата сума 

по програмата, която е 
близо 107 млн. EUR.
▶ Сключените към 
момента договори са 
на стойност от 3.5 млн. 
EUR, или 3.28% от 
общата сума по про-
грамата за програмния 
период до 2013 г.
▶ В процес на оцен-
ка са договори в раз-
мер на 3.7 млн. EUR, 
или 3.5% от общия 
бюджет.

Старт 
Новите мерки
През юни 

▶ Мярка 3.4 “Развитие на 
нови пазари и промоци-
онални кампании” - 5.7 
млн. лв.
▶ Мярка 3.1 “Колективни 
дейности” - 2.6 млн. лв.

През юли 

▶ Мярка 1.1 “Публична 
помощ за постоянно пре-
кратяване на риболовни 
дейности” - 1.4 млн. лв.
▶ Мярка 3.5 “Пилотни 
проекти” - 4.2 млн. лв.

снимка маРина ангелова
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“Дружество за развитие на община Атина” 
споделя  ноу-хау с български общини и фирми

През 2008 г. АЕДА про-
дължи динамичното си 
присъствие в сектора на 
европейските програми, 
участвайки или като ко-
ординатор, или като парт-
ньор. През същата година  
в консорциум с български 
партньори дружеството 
бе избрано за технически 
консултант на Столичната 
община за подготовка на 
общински проекти по Опе-
ративна програма „Околна 
среда”  (ОПОС) и Опера-
тивна програма „Регионал-
но развитие” (ОПРР) след 
участието си в обществе-
на поръчка. Успешното 
партньорство с община 

София продължава и днес 
по ОПРР във връзка с про-
ект за междурегионално 
сътрудничество и обмен 
на добри практики в сфе-
рата на туризма. Имаме 
и друг съвместен проект 
- „Promise - Управление на 
общинската собственост в 
градовете от Югоизточ-
на Европа”, финансиран 
по  Програмата за транс- 
национално сътрудничест-
во в Югоизточна Евро-
па. Дружеството е  во-
дещ партньор и по про-
ект  “Югоизточна Европа 
- Схема  за управление 
на  мобилността”. Той е 
финансиран по Програ-

мата за транснационално 
сътрудничество в Югоиз-
точна Европа и от бъл-
гарска страна партньор по 
проекта е община Варна.  
ΑΕДΑ успешно си партни-
ра и с  община Белоград-
чик,  на която стана тех-
нически консултант при 
подготовката на проектно 
предложение по ОПОС, 
свързано с опазването и 
възстановяването на био-
логичното разнообразие в 
България. 

За 2010 г. ΑΕДΑ си е 
поставило за цел да раз-
шири дейността си и да 
подпомогне повече орга-
низации в България при 
кандидатстването за фи-
нансиране на техни идеи 
и проекти по оперативни-
те програми за България, 
европейски инициативи 
и програми, както и при 
успешното изпълнение 
на вече финансирани та-
кива. 

▶ Какви знания и  
опит може да приложи 
АЕДА като консултант 
и с какво се отличава 
от българските кон-
султантски фирми? 
Защо в този момент 
еврофондовете са  ед-
но основно решение за 
държавата и за отдел-
ните бизнесмени?

- Това, с което се отли-
чаваме от българските 

консултантски фирми, е 
по-големият и най-важно-
то доказан успешен опит 
в работата с еврофон-
довете. Като публична 
структура AEДA има спе-
цифично ноу-хау, което 
може да бъде приложено 
успешно от българските 
общини в усилията им да  
подобрят не само разви-
тието на общината, но 
и благосъстоянието на 
гражданите си.

От друга страна, в този 
момент на икономическа 
криза, която все още не е 
затихваща, за Балканите 
има само една надежда 
- да се  увеличи  усвоя-
ването на европейските 
фондове и чрез това да се 
създадат работни места и 
да се стимулира икономи-
ката. Това важи за всички 
страни, участващи в сис-
темата на структурните 
фондове - Гърция, за  ко-
ято тече 4-ти  програмен 
период, както и България, 
която е в първия си про-
грамен период. АЕДА е 
компания, специализира-
на в тази област, и нейни-
ят доказан  дългогодишен  
опит може да помогне за 
увеличаване на усвоява-
нето на средства  и по 
този начин да сведе до 
минимум последиците от 
настоящата криза. 

▶ В кои сфери бихте 

препоръчали на бъл-
гарските общини да 
се обръщат към вас за 
специфична експерти-
за и помощ? 

- Може би най-интересен 
за българските общини би 
бил опитът ни в създава-
нето и функционирането 
на  публично-частните 
партньорства, както  и 
проектите на няколко ни-
ва, които изпълняваме. 
Накратко казано, АЕДА би 
била от полза на българ-
ските общини и фирми с 
опита си в изпълнението 
на проекти, които са из-
вън сферата на „класиче-
ските” структурни фондо-
ве. Можем да помогнем и 
при осъществяването на 
връзка между различни 
партньори, както и за по-
стигане на обща гъвкавост 
при комбинирането  на 
различни видове финан-
сиране. Комбинирането 
на различни проекти от 
един и същи тип, като се 
създаде свързаност между 
тях, води до постигане на 
по-устойчиви  резултати с 
по-висока добавена стой-
ност. Именно с тази си 
специфична експертиза 
и помощ сме готови да 
подпомогнем български-
те общини и фирми при 
намирането на най-подхо-
дящия източник за финан-
сиране на тяхната идея от 
фондовете на ЕС. 

▶  Господин Киссас, 
вие сте изпълнителен 
директор на “Друже-
ство за развитие на 
община Атина” (AEДA), 
което е технически 
консултант на общи-
ната. Какви  са вашите 
приоритети в Бълга-
рия?

- “Дружеството за раз-
витие на община Атина” 
АД (АЕДА) е учредено 
през септември 1996 г. с 
цел развитие на дейности, 
инициативи и предоставя-
не на услуги, които целят 
подобряване качеството 
на живота и устойчивото 
градско развитие. Основ-
ният сектор на интереси 
и дейности са градското 
развитие, социалната по-
литика, околната среда, 
културата и напредналите 
иновационни технологии. 
През своето 12-годишно 
съществуване АЕДА успя 
да постигне непрекъснато 
и стабилно развитие чрез 
богата гама от научни 
дейности и инициативи, 
като европейски и нацио-
нални програми, проуч-
вания и организиране на 
международни мероприя-
тия; успя да разшири дей-
ността си извън граница, 
с активното си участие в 
международни програми с 
акцент върху региона на 
Балканите и Югоизточна 
Европа. 

▶ Христос Киссас е финансов консултант на кмета на 
Атина и изпълнителен директор на "Дружество за разви-
тие към община Атина" АД (АЕДА) и "Двойно преустрой-
ство" АД (Double regeneration)

Три европрограми финансират 
сектора “Храни и напитки”
Да се уеднаквят 
процедурите за кан-
дидатстване,  
настояват предста-
вителите на бизнеса 

Общо по три европрогра-
ми се отпускат средства 
за хранително-вкусовата 
индустрия, отчетоха екс-
перти по време на бизнес 
форума “Храни и напит-
ки”. Става въпрос за Про-
грамата за развитие на 
селските райони (ПРСР), 
Оперативна програма 
“Конкурентоспособност” 
(ОПК) и Оперативна про-
грама “Рибарство” (вж. 
карето).

Интерес
Към момента една от 
най-атрактивните въз-
можности за получаване 
на евросубсидии за хра-
нително-вкусовия сектор 
е Мярка 123 по ПРСР,  
която стартира на 14 юни. 
По време на предишния 
прозорец за кандидат-
стване по нея са били 
подадени 138 проекта, 
като 25 от тях вече са с 

подписани договори за 
финансиране на стойност 
72.7 млн. лв.  

По ОПК наскоро бяха 
отворени две процеду-
ри, свързани с техноло-
гичната модернизация 
на предприятията, кои-
то също са подходящи 
за хранително-вкусовия 
сектор. В момента по тях 
се набират проекти. “Ху-
бавото е, че ако по ПРСР 
производителите на хляб, 
хлебни изделия и сладки-
ши няма как да получат 
субсидии по ОПК, това 
вече е възможно”, комен-
тира Никола Христович, 
председател на Съюза на 
инвеститорите. 

По Оперативна програ-
ма “Рибарство” пък може 
да се финансират прера-
ботката и маркетингът на 
рибни продукти. Мярката 
е активна и в момента, 
няма краен срок за пода-
ване на проекти.

Реформа
“Трите програми се до-
пълват, но в същото вре-
ме все още има странни 
различия в изискванията 

Програмите 
Програма за развитие  
на селските райони 

▶123 мярка “Добавяне на 
стойност към земедел-
ските и горските проду-
кти” - над 471 млн. лв.
▶311 мярка “Разнообра-
зяване към неземедел-
ски дейности”  - 274.3 
млн. лв.
▶312 мярка “Създаване и 
развитие на микропред-
приятия”  - 248.5 млн. лв. 

Оперативна програма 
“Конкурентоспособност”
▶“Технологична модер-
низация в малки и сред-
ни предприятия” - 97.79 
млн. лв.
▶“Технологична модер-
низация в големи пред-
приятия” - 58.68 млн. лв. 

Оперативна програма 
“Рибарство ”
▶Мярка 2.6 "Инвести-
ции в преработка и мар-
кетинг на продукти от 
риболов и аквакултура" 
- 17.9 млн. лв.    

към проектите по отдел-
ните им схеми”, комен-
тира Христович. Според 
него управляващите орга-
ни трябва да помислят за 
уеднаквяване на процеду-

рите за кандидатстване. 
Той предлага и да се по-
мисли за облекчаване на 
изискванията за кандида-
тите по ОПК. Според него 
в условията на криза за 

фирмите е трудно да до-
казват ръст на печалбите 
и оборотите за предходни 
години, което е поставено 
като изискване.

Дарина Черкезова

▶ Да се облекчат изискванията за бенефициентите по програма “Конкурентоспособ-
ност”, предлага Никола Христович снимка марина ангелова
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България прави 
технологични 
паркове с Индия   
Съвместни технологич-
ни паркове ще изграждат 
България и Индия. Това 
стана ясно след открива-
нето на Българо-индий-
ския форум по инфор-
мационни и комуника-
ционни технологии. На 

него присъстваха замест-
ник-министрите с ресор 
информационни техно-
логии в правителствата 
на двете страни Първан 
Русинов и Ракеш Сингх. 
Представители на двете 
ведомства започват съв-
местна работа по създава-
нето на план за развитие-
то на подобни техноло-
гични паркове, стана ясно 
на форума. Сред проекти-

те, по които ще се работи, 
са създаване и управле-
ние на ИТ инкубатори и 
размяна на информация 
между правителствените 
центрове за реагиране при 
компютърни инциденти. 
Според Русинов България 
и Индия не са конкуренти 
на ниво информационни 
технологии, а дори обрат-
ното - може да си помагат 
взаимно. 

Инвестиция 

Нови преносими конзоли и 
технологии за вече същест-
вуващи гейминг платформи 
видяха посетителите на таз-
годишното изложение E3. 
То е най-голямото в индус-
трията, свързана с домаш-
ното забавление на милиони 
почитатели на игрите по 
света. Индустрия, оценявана 
на 60 млрд. USD, която не 
беше подмината от криза-
та и отчита непрекъснати 
спадове през последните 2 
години. С първите признаци 
на възстановяването на ико-
номиката обаче лидерите в 
бранша решиха да заложат 
на нови продукти, с които 
да върнат потребителите по 
магазините и да спасят про-
дажбите си. 

ново  
поколение
Създателите на Super Mario 
Nintendo първи разбуниха 
духовете на изложението с 
представянето на първата 
3D преносима конзола - DS 
3D. След нея се наредиха 
другите 2 гиганта от голяма-
та тройка на пазара - Sony и 
Microsoft, които представиха 
съответно Move (нова систе-
ма за управление с джойс-
тик, засичащ движенията на 
играча) и Kinect - платфор-
ма, засичаща движенията на 
геймъра без необходимост 
от джойстик. Паралелно с 
това от японската компания 
обявиха, че ще залагат из-
ключително на 3D гейминга, 
което даде началото на нова 
война на върха. 

Борбата придоби и нов 
пазарен привкус, тъй ка-
то с новите си технологии 
компаниите ще се опитат да 
вкарат и хората извън закле-
тите геймъри в магазините и 
да купуват. Именно това се  
очаква да съживи индустрия-
та, оценявана на над 60 млрд. 
USD за миналата година, 
която определено не беше от 
най-добрите за пазара.

Според различни анали-
затори Microsoft е направил 
най-голямо впечатление със 
своята технология, която не 
изисква никакъв джойстик 
за управление на случващото 
се на екрана. Nintendo пък се 
опитва да затвърди лидерска-
та позиция при преносимите 
конзоли със своя DS, а Sony 
даде да се разбере, че е готова 
на всичко, за да се върне на-
чело при “големите”. 

Дебютанти
Тазгодишното Е3 и анон-

сите му идват в интересен 
момент за пазара, който за-
почва да се възстановява 
постепенно след 2-годишен 
спад. Според анализатори 
най-печелившата компания 
от създалата се ситуация ще 
бъде Sony с нейния Move. 
Потребителите обаче ще 
трябва да кажат тежката си 
дума. 

Какво всъщност предста-
влява Move? Нещо като ево-
люирал джойстик на Wii, 
който засича движенията на 
играещия. Самият контро-
лер може да се въплъти във 
всичко - от ракета за тенис 
до бухалка за бейзбол, което 
позволява по-доброто упра-
вление на тези “инструмен-
ти” на различните видове 
игри. И за разлика от Wii, 
което има да наваксва, що 
се касае до чувствителност-
та на своята технология за 
управление, от Sony твърдят, 
че Move е доста по-прецизна 
и на практика “улавя всяко 
движение на играещия”. Ед-
новременно с това позволява 
използването на комбинация 
от бутони на джойстиковете, 
което би трябвало да задово-
ли желанията и на най-зако-
равелите геймъри. 

Липсата на джойстик пък 
е сочена за най-голямото 
предимство и най-големия 
недостатък на Kinect на 
Microsoft, доскоро позната 
като Project Natal. Плат-
формата предоставя изцяло 
ново изживяване за играе-
щите, което може да не се 
хареса на феновете на гей-
минга, свикнали да разпо-
лагат с джойстик в ръцете 
си, с който да контролират 
какво се случва на екрана. 
Kinect обаче може да се 
хареса на новото поколение 
потребители, на които не 
им трябват подобни устрой-
ства, твърдят анализатори. 

В облака
Освен хардуер на изложе-
нието E3 потребителите 
видяха и как една гореща 
технология от бизнес света 
се пренася и в гейминга. 
Да, това е облакът и опции-
те, които предоставя той на 
потребителите, желаещи да 
играят на най-новите игри, 
но които не искат да плащат 
за хардуер или още по-малко 
за софтуер. Една от първите 
компании, престрашили се 
да заложат на този модел, 
е OnLive, която обяви, че 
абонатите й вече могат да 
се наслаждават на заглавия 

Геймингът се завръща с        пълна сила
3D преносими конзоли и сензорни платформи ще спасяват индустрията               от 2-годишния й спад
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Цветелина Димитрова
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като Assassin’s Creed и Mass 
Effect 2. Те се съхраняват на 
сървъри на компанията и 
са достъпни чрез интернет. 
А единственото, от което 
имат нужда потенциалните 
им клиенти, е подобна на 
конзола кутия, през която 
се осъществява връзката, 
и заплащането на месечен 
абонамент. 

“Проектът е много ам-
бициозен. Надяваме се да 
тръгне добре”, коментира 
председателят на борда на 
директорите на един от най-
големите производители 
на игри в света Take Two 
Interactive Щраус Зелник. 
Според него проблемите, 

пред които е изправен този  
модел на гейминг, са свър-
зани с евентуално забавяне 
на интернет връзката, които 
обаче може да бъдат разре-
шени. 

Ключов момент
Ситуацията в момента е 
ключова за цялата индус-
трия, коментират анализато-
ри на пазара. Само в САЩ, 
които са сред най-ключови-
те пазари в света, продаж-
бите на хардуер, софтуер 
и аксесоари са се свили с 
10% до 4.7 млрд. USD от 
началото на годината до ап-
рил, твърдят от NPD Group. 
Новите технологии обаче 

може да съживят търсене-
то и съответно средствата, 
които потребителите отде-
лят за игри. Затова и спо-
ред PricewaterhouseCoopers 
пазарът на игри ще отича 
среден годишен ръст от 
6.5% до 20.7 млрд. USD 
през 2014 г. През 2009 г. 
той е оценен на 15.1 млрд. 
USD. Всъщност успехът 
или провалът на новите 
технологии, представени на 
Е3, ще определи посоката 
на индустрията през след-
ващите години.

Кой какво
И все пак какво видяха по-
требителите на Е3? Първо 

беше 3DS на Nintendo. Ус-
тройството (по традиция) е 
оборудвано с 2 дисплея, еди-
ният от които сензорен. Този 
път обаче са предвидени и 
3 вградени камери, които 
може да записват дигитални 
изображения в 3D формат. 
Nintendo, която отчита заба-
вяне на ръста в продажбите 
на хедлайнера си Wii зара-
ди намаляването на цените 
от страна на конкурентите 
й, за жалост не обяви кога 
точно започват продажбите 
на новия DS. 

Не е ясно и на каква цена 
ще се появи той по мага-
зините. Знае се само, че 
пазарният дебют ще бъде 

Sony, Microsoft и 
Nintendo кръстосаха 
шпаги за пореден път в 
рамките на най-голямо-
то гейминг изложение 
в света E3. Sony ще се 
опита да заеме лидерска-
та позиция на Nintendo 
със своята платформа 
Move, засичаща движе-
нията на потребите-
лите посредством нов 
джойстик 

Снимка ReuteRs

▶

10 
▶ процента по-ниски са 
продажбите на софтуер, 
хардуер и аксесоари, свър-
зани с гейминг, от начало-
то на годината до април 

6.5 
▶ среден годишен  
ръст ще отича паза-
рът на игри до 2014 
г., прогнозират от 
PricewaterhouseCoopers
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Софтуерният гигант 
представя официално 
пакета у нас утре

Възможността за създава-
не и редактиране на доку-
менти онлайн е сред но-
вовъведенията, на които 
Micorosft залага най-много 
за дебюта и най-вече успеха 
на офис пакета си Office 
2010. Софтуерът, който ве-
че се предлага предвари-
телно инсталиран на раз-
лични компютри, ще бъде 
представен официално в 
България утре. А онлайн 
версията му вече е достъп-
на за потребителите, които 
искат да видят как точно 
Microsoft ще се бори с кон-
куренцията на Google. Ин-
тернет съвместимостта оба-
че далеч не е единственото 
ново в Office 2010. Предвид 
факта, че този софтуер носи 
немалка част от приходите 
на компанията, логично и 
нормално е подобренията 
да са в унисон с исканията 
на потребителите. И да от-
говарят на желанията им, 
както е станало. 

завръщането  
на бутона File
Голямото нововъведение 
при Office 2007 бяха т. нар. 
“ленти”, които промениха 
начина на подреждане на 
функциите на софтуера. И 
потребителите не ги харе-
саха особено много, но все 
пак свикнаха с тях. Едно от 
най-досадните неща след 
промените беше премах-
ването на бутона File. Сега 
той се завръща с целия 
си блясък и съвместява в 
себе си всички възможни 
контроли за управление на  

файловете, принадлежащи 
към пакета. 

навигацията  
в Word
Стара функция с ново име 
и значително подобрена. 
Досега известната като 
Document Map услуга поз-
волява по-лесна навига-
ция в документите, които 
се създават посредством 
използването на стилове 
- например за заглавие. Те-
зи стилове се появяват в 
колона до документа и поз-
воляват лесното скролване 
до определеното заглавие, 
до което потребителят иска 
да стигне. 

Редактиране на  
видео в PowerPoint 
Вече не само можете да 
вкарате видео в презента-
цията си, но можете да ре-
дактирате съдържанието му 
посредством PowerPoint. 
Под редактиране разбираме 
орязването му, задаване на 
точен момент за начало и 
край на плейбека и още 
няколко полезни функции, 
за които досега беше необ-
ходим отделен софтуер. 

Подобрено  
редактиране  
на изображения
Подобно на видеото Office 
2010 обещава доста раз-

ширени възможности за 
редактиране на различни-
те изображения, които из-
ползвате в документите си. 
Например премахването на 
фона на дадена снимка, кое-
то изисква немалко умения 
за работа с други графични 
софтуери. Вече няма да се 
налага да излизате от Word 
например. И да, резултати-
те най-вероятно няма да са 
като след Photoshop, но все 
пак не излизате от Word 
например. 

интернет
И накрая черешката на 
сладоледа - интернет при-
ложенията. Безспорно най-
голямата промяна в Office 
2010. Microsoft дава на по-
требителите възможност да 
променят и създават доку-
менти онлайн, като засега 
опциите са ограничени до 
Word, Excel, PowerPoint и 
OneNote. За обикновените 
потребители те са напълно 
безплатни и достъпни са-
мо през браузър. Онлайн 
офис пакетът docs.com е 
достъпен за над 500 млн. 
потребители, които използ-
ват услуги от портофлио-
то на Windows Live, като 
Hotmail, Skydrive и Live 
Messenger. Целта - прос-
то конкуренция на Google 
Docs, Zoho, Glide и другите 
алтернативи. Предимство-
то: интеграцията с офлайн 
офис пакета - можете да 
създавате документи локал-
но, които после да качвате 
на предварително отделе-
ните за вас 25 гигабайта 
пространство на сървърите 
на Microsoft (посредством 
услугата Skydrive) и да 
споделяте с колегите си. 
Game on!

Microsoft залага на  
интернет в новия Office

Резултат

 Office 2010 бележи старта на конкуренцията между Microsoft и Google в  
областта на документообработването
▶

Геймингът се завръща с        пълна сила
3D преносими конзоли и сензорни платформи ще спасяват индустрията               от 2-годишния й спад

Печалбата на 
“Балкан Сървисис” 
скочи с 30%  
 
С 30.08% се е увеличила 
печалбата на консултант-
ската компания “Балкан 
Сървисис” за 2009 г., 
показва отчетът на дру-
жеството. Основен фокус 
на дейността му е кон-
султантски услуги в сфе-

рата на приложенията за 
бизнес управление като 
ERP, CRM, BI и др. “През 
изминалата година реа-
лизирахме редица нови 
проекти в организации 
от секторите “Търговия 
на дребно”, “Хранител-
но-вкусова промишле-
ност” и др. Това обяснява 
и добрите ни резултати 
въпреки кризата, комен-
тира Владимир Рашев, 

управляващ партньор 
на “Балкан Сървисис”. 
Според него интересът 
на българските компа-
нии към бизнес софтуера 
нараства с бързи темпове 
и все повече мениджъри 
оценяват високо автома-
тизацията и оптимиза-
цията на бизнес проце-
сите, както и достъпа до 
аналитична информация 
в реално време.

преди март 2011 г., както и 
че 3D технологията “рабо-
ти” без специални очила. 
Конзолата обаче трябва да 
бъде разположена директ-
но пред очите на играещия, 
иначе се губи триизмерни-
ят ефект. 

Sony и нейният Move 
пък ще зарадват геймърите 
“съвсем скоро” с прециз-
ността, с която PlayStation 
3 ще улавя движенията на 
играещия, комбиниран с 
графиката, предоставяна 
от платформата. Пара-
лелно с това от японската 
компания обявиха, че тази 
година водещ фокус ще 
бъдат 3D игрите. Това не е 

изненада предвид факта, че 
Sony беше една от първите 
компании, която стъпиха 
на пазара на триизмерни 
телевизори. Сега всички 
водещи заглавия от порт-
фолиото на PlayStation 3 
до края на годината ще бъ-
дат именно в този формат, 
който би трябвало да спаси 
цялата индустрия. Move ще 
се продава в Европа от 15 
септември.

И накрая, но не на по-
следно място идва Microsoft, 
чийто Kinect стъпва по 
магазините на 4 ноември.  
Очаква ни интересна  
гейминг година. 

христо ласков

Гейминг 
индустрия-

та залага на но-
вите технологии 
като 3D, които 
трябва да съжи-
вят продажбите 
след повече от  
2 години спад

500 
▶ млн. потребители на 
услугите на Microsoft Live 
имат достъп до онлайн 
офис пакета на  
компанията

Цифра

8
процента от всички компютърни консумативи за 

печат в Европа, Африка и Близкия изток са фалшиви. 
Общият обем на пазара е 30 млрд. EUR, показва проуч-
ване на HP

▶
Владимир Рашев, уп-

равляващ партньор на 
“Балкан сървисис”

▶



Конкурсът 
началото  
на една 
традиция
И тази година в. “Па-
ри” погледна напред 
и видя бъдещето на 
българския бизнес. 
Това бъдеще - мла-
до, амбициозно и 
търсещо, вестникът 
представи на страни-

ците си в едноимен-
ната рубрика и точно 
към тези млади хора 
вестникът отправи 
предизвикателството 
да премерят сили.  
В. “Пари” има за цел 
да превърне събити-
ето в традиция и да 
подкрепи младото и 
амбициозно поко-
ление на България, 
което постига все по-
добри резултати.

Благодаря на организаторите 
на конкурса за приятната 
изненада. Радвам се, че журито 

е видяло и оценило инвестицията ни и 
това, което правим за разпространението 
на български продукти в чужбина. 
Убеден съм, че всички инициативи, 
свързани с внимание към българските 
компании и българските продукти и 
производство, са от голяма полза за 
бизнеса.

Инициативата е страхотна, чрез 
нея организаторите показват, 
че наистина са погледнали в 

бъдещето и са повярвали в него. Вярвам, 
че България има нужда от нови лица, 
нови мениджъри, нови примери не 
само в бизнеса, но и в политиката и в 
обществото като цяло. Лично за мен това 
отличие е много високо. моите колеги и 
аз приемаме наградата като отличие за 
целия ни екип. 

Конкурсът е страхотна 
инициатива за насърчаване на 
младите хора. Успехът е нещо, 

към което всеки се стреми, така че 
подобни инициативи мотивират  
младите хора като мен да участват, да 
сверят часовниците си със свои колеги от 
други компании и да видят постижения, 
които ги вдъхновяват да продължат 
напред въпреки трудностите и въпреки 
кризата. 
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За втора поредна година конкурсът Next Generation на вестник “Пари” и 
“Делойт България” определи най-добрите млади мениджъри

И победителите са...
На елегантен коктейл в 
“Гранд Хотел София” вест-
ник “Пари” и “Делойт Бъл-
гария” за втори път награ-
диха най-добрите млади 
мениджъри, определени в 
конкурса NextGeneration. 
Призове в категориите 
“Мениджър” и “Собствен 
бизнес” получиха Миле-
на Добранова, директор 
“Операции” в “Белла Бъл-

гария”, и Албена Попова, 
управляващ директор на 
“БулМар” ООД. Тази го-
дина имаше и изненада - 
специална награда за млад 
предприемач, който успя 
да спечели сърцата на жу-
рито със своите качества и 
постижения. Тя бе връчена 
на Даниел Данчев, собстве-
ник на “Евростилл” ООД за 
неговия бизнес с мащабно 

производство на врати. 
“Надявам се това по-

коление да внесе повече 
прозрачност в бизнеса и 
красота в страната ни, за-
щото имаме нужда от нея. 
Български форум на бизнес 
лидерите високо оценява 
това, че всички кандидати 
са посочили и елементи на 
корпоративна социална от-
говорност, която развиват 

в своите компании”, каза 
Стамен Тасев, изпълни-
телен  директор на Бъл-
гарския форум на бизнес 
лидерите и член на жури-
то. Той покани награде-
ните мениджъри да станат 
членове на организацията, 
защото “те са лидери в 
своите компании и в своята 
възрастова група”. 

“Надявам се тези мла-

ди хора да станат по-до-
бри от нас. Те са млади и 
перспективни, не толкова 
опитни, но това не е недос-
татък, защото опитът идва 
с времето”, добави и Ле-
вон Хампарцумян, главен 
изпълнителен директор на 
УниКредит Булбанк, който 
връчи наградата в категори-
ята “Мениджър”. 

В конкурса на в. “Пари”, 

организиран съвместно 
с “Делойт България” и с 
покрепата на “УниКредит 
Лизинг” и ЗАД “Армеец”, 
тази година участваха над 
80 млади мениджъри.  

Надпреварата беше ос-
порвана и всички номини-
рани имаха реален шанс да 
получат наградите, споде-
лиха членовете на журито. 

Ани Коджаиванова

 Милена Добранова, 
директор “Операции” в “Белла България” 

 Даниел Данчев, 
собственик на “Евростилл” ООД

 Албена Попова, 
управляващ директор на “БулМар” ООД

Кандидати

81
беше броят на участниците в тазгодишното 

издание на конкурса Next Generation
▶

Номинирани

6
мениджъри се бориха за приза в двете категории "Собст-

вен бизнес" и "Мениджър"
▶

СниМка БОБи ТОшЕв
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